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Beantwoording technische vragen Jaarstukken 2022 
 
Hieronder treft u de beantwoording op de schriftelijk ingediende technische vragen bij de Jaarstukken 2022. 
 

Nr. Fractie Onderwerp Versie Pagina Vraag PH Antwoord 

1 SP Programma- 
begroting 

PDF 33 

a.      Kunt u ons een afschrift geven van 
de brief met daarin de 
(subsidie)voorwaarden vanuit de 
provincie m.b.t. het door de provincie 
verstrekte bedrag ad € 10 miljoen. 
b.      Verder geeft u aan dat er naar 
wordt gestreefd om het restbudget 
over te hevelen naar de provincie. Waar 
is het afhankelijk van of dat lukt? 
c.        Daarnaast: als niet voldaan is 
aan de voorwaarden en de provincie 
stelt dat vast, dan is er toch een 
verplichting om terug te betalen? 

De Reus 

Op 16 januari 2013 hebben Provinciale Staten (PS) een amendement 
aangenomen (#1450424) waarin de € 10 mln. provinciale cofinanciering wordt 
geoormerkt binnen de 2e tranche van IFA. Op 28 mei 2014 (#1572473) hebben 
PS de uitvoeringsovereenkomst Almere 2.0 en een nadere uitwerking daarvan 
goedgekeurd, waarmee is ingestemd dat de resterende IFA-middelen 
(waaronder de € 10 mln. provinciale cofinanciering Floriade) via het Fonds 
Verstedelijking Almere (FVA) worden besteed, op basis van jaarlijks door de 
gemeenteraad van Almere en PS vast te stellen jaarprogramma's. Vastgesteld 
is ook dat de partijen volledige zeggenschap behouden over de door hun 
ingezette middelen. Op basis van deze afspraken, gemaakt in de uitwerking 
uitvoeringsovereenkomst Almere 2.0, kan er door PS beroep worden gedaan 
op deze spelregels om de overgebleven gelden terug te vorderen uit het 
Fonds. 

2 SP 
Programma- 
begroting PDF 76 

Met betrekking tot de 
schadeloosstelling: 
a.      Vanuit welke middelen is het 
saneringsfonds opgericht? 
b.      Waar vinden we het fonds terug in 
de jaarrekening (is het een reserve)” 
c.        Hoeveel geld zit er nog in het 
saneringsfonds? Zijn er verder nog 
schadeclaims te verwachten op basis 
van deze gerechtelijke uitspraak? 

Fackeldey 

a. Door het ministerie van Economische Zaken en Klimaat (EZK) is een 
eenmalige specifieke uitkering (SPUK) aan de provincie beschikt voor het 
saneringsfonds. De SPUK wordt aangewend voor betalingen uit het 
saneringsfonds aan eigenaren of opstalverleners met wie de onderneming 
Windpark Zeewolde BV een overeenkomst heeft gesloten over de sanering 
van één of meer windturbines; of voor schadeloosstellingen in verband met 
onteigeningsprocedures van de onteigeningswet ten behoeve van de 
sanering van windturbines in windpark Zeewolde. De provincie stelt zelf geen 
middelen ter beschikking ten behoeve van de saneringsopgave. De provincie 
is enkel gehouden tot het beschikbaar stellen van de rijksbijdrage, zulks 
binnen de kaders van de bestuurlijke overeenkomst en de nadere 
voorwaarden verbonden aan de beschikbaarstelling van de middelen door 
het Rijk. Windpark is ervoor verantwoordelijk dat het Saneringsfonds te allen 
tijde voorzien is van de financiële middelen die nodig zijn voor de uitvoering 
van de gehele saneringsopgave. 
b. De SPUK valt onder 'Vooruit ontvangen doeluitkeringen'; (pagina 204 van 
de Jaarstukken 2022) en wordt verantwoord via de SiSa-bijlage op pagina 240 
van de Jaarstukken 2022.  
c. De SPUK bedraagt het aandeel van het quotiënt van het aantal nieuw te 
realiseren windturbines op grond binnen het windpark Zeewolde dat in 
eigendom is van de Staat der Nederlanden en het totale aantal nieuw te 
realiseren windturbines in het windpark Zeewolde van de financiële 
compensatie die wordt uitgekeerd voor de sanering van windturbines ter 
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uitvoering van het windpark Zeewolde en bedraagt ten hoogste € 16 mln. De 
minister verstrekt jaarlijks een voorschot in de jaren 2021 tot uiterlijk 2035. De 
hoogte van het voorschot wordt jaarlijks vastgesteld met inachtneming van 
het aantal nieuwe windturbines dat in het desbetreffende jaar op rijksgrond 
wordt gerealiseerd.  
Nog niet met alle turbine eigenaren is een overeenstemming bereikt over de 
sanering van de windmolen.  
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3 SP Programma-
begroting 

PDF 11 

a.      Loon- en prijsontwikkeling: 
a.      In hoeverre zit dit bedrag 
structureel in de begroting (en zo ja, 
wat is de cijferreeks)? 
b.      In de jaarrekening lezen we op 
verschillende plekken dat er sprake is 
van een overschrijding door 
prijsstijgingen. Waarom is de € 2,2 
miljoen daar niet voor aangewend? 
c.       Als dat wel was gebeurd, had er 
dan meer kunnen worden gerealiseerd 
van onze doelen? 
b.      Nieuw beleid: 
a.      Welke doelen zijn uiteindelijk niet 
gerealiseerd? 
b.      Worden deze nu helemaal niet 
gerealiseerd of gebeurt dat alsnog? 
c.       Stelpost onzekerheden: 
a.      Welke ruimte is er dit jaar op de 
stelpost onzekerheden en voor welke 
risico’s is dit? 
b)       Als de stelpost onzekerheden 
bedoeld is om risico’s op te vangen: 
waarom telt deze niet mee in de 
weerstandscapaciteit? 

Hofstra 

1. Loon- en prijsontwikkeling: 
a. Dit bedrag is voor 2023 tot en met 2026 opgenomen in de 
Programmabegroting 2023 (van € 1,2 mln. in 2023 tot en met € 16,5 mln. in 
2026). Voor het volledige verloop wordt verwezen naar de Productenraming 
2023 (pagina 66). De indexatie wordt jaarlijks voor het komende boekjaar 
toegepast op de budgetten (programma's) bij het opstellen van de 
programmabegroting. 
b. Het financiële kader schrijft voor dat dergelijke prijsstijgingen zoveel 
mogelijk binnen de bestaande budgetten en kredieten worden opgevangen. 
De stelpost wordt vooral gebruikt bij integrale afwegingen en autonome 
ontwikkelingen (in de P&C-cyclus). Hiervoor wordt tevens verwezen naar 
beslispunt 9 en argument 9.1 van het Statenvoorstel bij de 
Programmabegroting 2023 van 9 november 2022. 
c. Dat lijkt niet waarschijnlijk. De onderbesteding is voornamelijk het gevolg 
van meerjarige programma's, afhankelijkheid van derden en personele 
schaarste/krapte op de arbeidsmarkt. 
2. Nieuw beleid: 
a. Geen. Deze stelpost was beschikbaar voor nieuwe initiatieven. De stelpost 
is ingezet bij de voorgaande perspectiefnota en de Zomernota 2022, waardoor 
de stelposten verlaagd zijn. De bedragen in de jaarrekening zijn dan ook de 
restanten van de initieel begrote stelpost. Inzet daarvan is niet meer nodig 
gebleken in 2022. 
b. De stelposten zijn dekkingsbronnen, voor de programma's. In die 
programma's wordt verantwoording afgelegd over de te behalen doelen. Op 
basis van het saldo van de stelposten kan daardoor niet worden 
geconcludeerd of doelen wel of niet gerealiseerd zijn. 
3. Stelpost ‘Onzekerheden’: 
a. De ruimte in 2023 bedraagt € 1,2 mln. en is bedoeld voor onzekerheden die 
zich voordoen bij de rekenkundige aannames bij het opstellen van de 
programmabegroting, zoals de omvang van de uitkering uit het 
provinciefonds. Drie keer per jaar wordt door het ministerie van 
Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK) de omvang van het 
provinciefonds gewijzigd, wat een aanzienlijk financieel effect kan hebben op 
onze begroting. De omvang van de stelpost is bijna 1% van de jaarlijkse 
uitkering.  
b. In de nota 'Risico en weerstandsvermogen 2021' zijn de componenten 
bepaald voor het bepalen van de omvang van de weerstandscapaciteit, zoals 
de 'Algemene reserve' en onbenutte belastingcapaciteit. De stelpost 
'Onzekerheden' is bedoeld voor incidentele onzekerheden die zich voordoen 
bij de rekenkundige aannames bij het opstellen van de programmabegroting 
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en wordt daarmee niet gerekend tot de weerstandscapaciteit. Als dat wel 
gedaan zou worden, dan moeten wij de betreffende onzekerheid ook als 
risico kwantificeren. Daarom heeft dit per saldo geen effect op de 
weerstandsratio. 
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4 SP Programma-
begroting PDF 127 

a.      Persoonsgegevens: 
a.      We zien dat het risico op 
persoonsgegevens sterk is gestegen. In 
vergelijking met de jaarrekening ligt de 
oorzaak vooral op de impact (van € 1,0 
miljoen jaarrekening 2021 naar € 8,6 
miljoen). Leidt het boetebesluit dus tot 
een factor 8,4 hogere boetes? 
b.      Zijn er meer beheersmaatregelen 
mogelijk om de kans te verkleinen dat 
het gebeurt? 
c.       Waarom is de kans niet kleiner 
geworden door de investeringen in de 
informatievoorziening zoals 
opgenomen in de paragraaf 
bedrijfsvoering? 
b.      Informatieveiligheid: 
a.      Uit de paragraaf bedrijfsvoering 
blijkt dat er fors wordt geïnvesteerd in 
de informatievoorziening. Hoe komt het 
dat de kans op het risico dat u 
omschrijft niet afneemt en dat de 
impact stijgt van € 3 naar € 10 miljoen. 
c.       Innovatiepaviljoen: 
a.        We begrijpen dat het risico 
bestaat uit het totale exploitatieverlies 
tot 2030. Dit is gevolg van een besluit 
wat u voornemens bent om te nemen 
(kans 100% (jaarrekening 2021 75%); 
impact € 1,8 miljoen). Waarom 
kwalificeert dit als een risico?  

Fackeldey/ 
Appelman 

1. Persoonsgegevens: 
a. Het ambtelijk uitgevoerde zelf assessment, dat is uitgevoerd op basis van 
het ook door de AP gehanteerde boetebesluit, leidt tot een veel scherpere 
geschatte boete dan de eerdere inschattingen. Daarnaast wordt verwezen 
naar de beantwoording van vraag 24. 
b. Die zijn alleen mogelijk met meer capaciteit met de juiste expertise. 
c. Zorgvuldig omgaan met persoonsgegevens raakt niet alleen de 
(geautomatiseerde) informatievoorziening, maar (misschien nog wel veel 
meer) het gedrag van en de omgang daarmee in de dagelijkse 
werkzaamheden. De bewustwording daarover moet onderdeel zijn van het 
ambtelijk vakmanschap. 
2. Informatieveiligheid: 
a. De investeringen houden geen gelijke tred met de progressieve toename 
van de dreigingen. De versnelde digitalisering van de bedrijfsvoering 
versterkt dat nog eens. En bovendien worden nieuwe Europese wetten van 
kracht (bijvoorbeeld NIS2, Nieuwe Europese wet voor Netwerkinfrastructuur 
en Security), waardoor mogelijke boetes, vergelijkbaar met die vanuit de AVG, 
van kracht worden. 
3. Innovatiepaviljoen: 
a. De reden dat als een risico in de Jaarstukken 2022 is opgenomen is dat het 
besluit om het paviljoen tot 2030 in exploitatie te nemen op dat moment nog 
niet was genomen.  

5 SP 
Programma-
begroting PDF 128 

a.      Bij het bepalen van de 
weerstandscapaciteit wordt een bedrag 
voor oormerk leasemaatschappijen in 
mindering gebracht. Wat was de reden 
hier ook al weer van? 
b.       Waarom wordt dit nog in 
mindering gebracht: de effecten 
hiervan zijn inmiddels toch volledig in 
de begroting verwerkt? 

Hofstra 

a. + b. In het verleden is besloten het risico van het (administratief) verlaten 
van provincie Flevoland van leasemaatschappijen af te dekken middels een 
oormerk in de 'Algemene reserve'. De hoogte van de benodigde reserve wordt 
zowel bij jaarrekening als bij de begroting geactualiseerd. Dit is afhankelijk 
van de het aantal en de kans dat deze leasemaatschappijen administratief de 
provincie verlaten. 
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6 SP 

Programma-
begroting 
Resultaat-
bestemming 

PDF 133 

Met betrekking tot het nazorgfonds 
hebben we de volgende vragen: 
a)      Graag ontvangen we de 
jaarrekening van het nazorgfonds dan 
wel de entiteit die dit beheert. 
b)      Voor overheidsorganen gelden 
allerlei strikte regels (wet fido) m.b.t. 
overtollig geld wegzetten, waardoor 
een negatief rendement (nagenoeg) 
niet mogelijk is. Welke regels gelden 
voor de organisatie die het 
nazorgfonds beheert. 
c)      Wanneer heeft het negatief 
rendement zich daadwerkelijk 
voorgedaan \ waarom wordt dit pas bij 
de jaarrekening 2022 bekend en niet in 
de najaarsrapportage? 
d)      Hoe groot is het toekomstig risico 
dat een negatief rendement zich 
nogmaals voordoet? 
e)       In hoeverre zijn er nog andere 
risico’s, zoals het moeten bijstorten 
omdat het doelvermogen niet (volledig) 
haalbaar is? 

Hofstra/ 
Van Gaal 

a. De jaarrekening 2022 van het Nazorgfonds is nog niet vastgesteld en kan 
daarom nog niet gedeeld worden. 
b. Voor het Nazorgfonds zijn ook die regels van toepassing, maar in de 
regeling uitzettingen en derivaten decentrale overheden (Ruddo) is in artikel 
3a een afwijkende bepaling opgenomen. Daardoor kan het Nazorgfonds ook 
beleggen in producten met een vastrentende waarde en overige uitzettingen. 
Wel zijn daar grenzen voor bepaald, die door het Nazorgfonds worden 
nageleefd. 
c. Het rendement ontwikkelt zich uiteraard gedurende een jaar, afhankelijk 
van de marktwaarde van de uitzettingen in de beleggingsportefeuille. Dit is 
niet eerder in een rapportage aan PS opgenomen, omdat het Nazorgfonds in 
beginsel zelf in staat is om afwijkingen op te kunnen vangen, maar ook 
vanwege de onzekerheid van het verloop van de waarde. Volgens het 
reglement van het Nazorgfonds wordt eens per vier jaar, voor afsluiting van 
een bestuursperiode van provincie Flevoland, de balans opgemaakt van het 
eigen vermogen. 
d. Het gemiddelde cumulatieve rendement van het fonds is 3,9% over de 
afgelopen 20 jaar. Het verloop kent zowel aanzienlijke positieve jaren, als 
negatieve jaren. Het risico is daarmee aanwezig dat er in de toekomst nog 
eens een dergelijke bijstorting wordt gevraagd aan de provincie.  
e. Wij kunnen de begroting 2023 van het Nazorgfonds doen toekomen, waarin 
de risico's worden beschreven. 

7 SP Programma-
begroting PDF 153 

In de een na laatste alinea is 
opgenomen dat het college zekerheid 
verkrijgt over de rechtmatigheid via de 
(verbijzonderde) interne controles. De 
afgelopen jaren is gebleken dat dit 
voor inkoop en aanbestedingen niet 
voldoet (zie ook accountantsverslag 
2022). Hoe worden deze controles 
versterkt of andere maatregelen, zodat 
bij nieuwe aanbestedingen er geen 
rechtmatigheidsissues meer zijn. 

Hofstra/ 
Van Gaal 

De (verbijzonderde) interne controles zijn voornamelijk controles achteraf, 
waarbij er wordt vastgesteld of er door de organisatie rechtmatig of niet 
rechtmatig is gehandeld. Deze controles voorkomen rechtmatigheidsfouten 
niet. 
Om het risico op inkoop- en aanbestedingsonrechtmatigheden in de 
toekomst te verlagen worden de interne procedures aangescherpt met name 
gericht op beheersmaatregelen vooraf en tijdens het proces. Verder is er 
onder andere besloten om een contractmanagementsysteem aan te schaffen. 
Voor een uitgebreide toelichting met betrekking tot de versterking van de 
interne beheersmaatregelen wordt verwezen naar de bestuurlijke reactie op 
het Accountantsverslag 2022 (beschikbaar via de LIS op 25 mei jl.). 
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8 SP Programma-
begroting PDF 157 

Wat wordt bedoeld met 
herstelbehoefte? 

De Reus 

De herstelbehoefte is de moeilijkheid die werknemers ervaren om te 
herstellen na een dag werken. Dat uit zich bijvoorbeeld in: 
 
• het moeilijk vinden om te ontspannen aan het einde van een werkdag. 
• aan het einde van een werkdag echt op zijn. 
• aan het einde van een werkdag nogal uitgeput voelen. 

9 SP Programma-
begroting PDF 164 

Wordt het nazorgfonds beheerd door 
Afvalzorgholding N.V.? 

Hofstra/ 
Van Gaal 

Nee, dat is incorrect. Het Nazorgfonds is een zelfstandige organisatie, die 
door de bestuurders en medewerkers van de provincie wordt gedreven. 

10 SP Programma-
begroting PDF 213 

In de loop van de tijd zijn er veel 
oormerken toegekend aan de brede 
bestemmingsreserve. Graag ontvangen 
we per post een specificatie van het 
doel waar de middelen voor worden 
aangewend en wat het jaar van 
oormerk is geweest. 

Hofstra 

Hiervoor wordt verwezen naar de bijlage bij het Statenvoorstel inzake de 
Jaarstukken 2022: 'Kwalitatieve duiding reserves en oormerken Brede 
Bestemmingsreserve.xlsx'. Op het tabblad 'Oormerken BBR' is een 
kwalitatieve duiding opgenomen van de (resterende) oormerken in de 'Brede 
Bestemmingsreserve'.  

11 SP 
Resultaat-
bestemming, 
MSNF 

PDF 5 

a.      Graag ontvangen wij inzicht in de 
volledige achterliggende berekening 
van het bedrag van € 3 miljoen? 
b.      Is dit het volledige bedrag? 
c.        Gelet op het bedrag en het doel: 
Waarom is ervoor gekozen om hier 
geen apart statenvoorstel van te 
maken? 

Appelman 

a. De omvang van € 3,0 miljoen is gebaseerd op de verwachte negatieve 
resultaten in de exploitatie gedurende de aanlegfase, wat vooral bestaat uit 
rentekosten voor de financiering. 
b. Dit is de beste inschatting voor dit moment. 
c. Omdat dit een voorstel is voor de bestemming van het resultaat, wat 
verband houdt met de vaststelling van de Jaarstukken 2022. De 
besluitvorming over de realisatie van MSNF is een afzonderlijk traject, waarin 
dit voorstel ook verder wordt toegelicht. 

12 CDA 

Ruimtelijke 
ordening, 
wonen, 
landschap 

PDF 19 

Kunt u iets meer zeggen over de 
uitkomsten van het onderzoek van 
Companen t.b.v wonen &zorg. Wanneer 
kunnen we daar meer informatie over 
ontvangen? 

De Reus 

Donderdag 15 juni worden PS middels de LIS geïnformeerd over de resultaten 
van het kwalitatieve onderzoek ‘Wonen en Zorg’. 

13 CDA 
Ruimtelijke 
ordening PDF 20,26 

Het Food Forum blijft tot 2030 
aanwezig. Is er al meer duidelijk over 
wat er daarna gebeurt met het pand? Is 
er een overzicht te maken van de 
kosten en de baten? 

Appelman 

In de tweede helft van 2023 wordt aan u een voorstel voorgelegd over de 
toekomst van Food Forum. Het is permanent vastgoed, maar er is nog geen 
besluit genomen of de provincie het na 2023 behoudt.  

14 CDA Ruimtelijke 
ordening PDF 20 

Het Natural Pavilion Almere: is het 
centrum voor biobased bouwen. Hoe 
zijn de vorderingen van dit project? De Reus 

De groep partners (overheden, bedrijven) die de gedachte ondersteunt om 
van het Natural Pavilion de nationale biobased campus te maken groeit. Het 
is inmiddels opgenomen in het Interdepartementaal opschalingsplan. De 
provinciale rol is vooral faciliterend; de campus moet vorm krijgen door 
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betrokkenheid van experts. We zijn in gesprek met partners over ieders rollen 
en de invulling.  

15 CDA Ruimtelijke 
ordening PDF 22 

Hoe staat het met het nieuwe 
‘afsprakenkader’ Lelystad Next Level’? 
Er is een onderbesteding van 109. Wat 
is daarvoor de verklaring? Zijn de 
werkzaamheden nog niet aangevangen 
of komt dit door andere zaken? 

Rijsberman 

Door onderbemensing bij Lelystad hebben we de afgelopen tijd niet de vaart 
kunnen maken die we graag wensen. In de tweede helft van 2022 is dit 
verbeterd en zijn we ook weer kosten gaan maken. In de tweede helft van 
2023 wordt aan u een geactualiseerd afsprakenkader met een nieuw 
uitvoeringsprogramma 2023-2026 voorgelegd.  

16 CDA Landbouw & 
visserij PDF 29 

Wat zijn de concrete resultaten van de 
Agro Expert Raad? 

Appelman 

De Agro Expert Raad heeft 6 adviezen opgeleverd, 3 gebiedsbijeenkomsten 
georganiseerd, de uitkomsten van de adviezen en de gebiedsbijeenkomsten 
samengevat tijdens de slotconferentie en het samenvattende advies daaruit 
gepubliceerd en gepresenteerd aan de commissie RND op 6 juli 2022. 

17 CDA 
Natuur & 
landelijk 
gebied 

PDF 33 

Waarom is de door de provincie 
beschikbaar gestelde 10 miljoen voor 
de Floriade niet volledig besteed? Appelman 

De belangrijkste reden is dat twee projecten niet door zijn gegaan: een 
circulair paviljoen, waaraan de provincie financieel zou bijdragen, bleek niet 
haalbaar en een ambitieus afvalinzamelings- en verwerkingsproject werd 
door BV Floriade en Almere geschrapt. Daarnaast zijn er op andere projecten 
kleine onderuitputtingen.  

18 CDA 
Natuur & 
landelijk 
gebied 

PDF 34 

Hoe staat het met wolvenplan? Waarom 
is er een addendum gemaakt? Wanneer 
mogen we het plan met addendum in 
de Staten verwachten? 

Hofstra 

Op 13 april 2023 is een addendum op het 'Interprovinciaal wolvenplan 2019' 
vastgesteld. Dit addendum handelt over de subsidieregeling preventieve 
maatregelen, de tegemoetkomingsregeling en de interventierichtlijnen. Het 
huidige Interprovinciale wolvenplan uit 2019 blijft vooralsnog dus van kracht, 
maar via het addendum wijzigen de betreffende onderdelen van het eerdere 
beleid naar aanleiding van nieuwe ontwikkelingen en inzichten. De provincies 
werken samen met het ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
(LNV) aan een nieuw wolvenplan. De bedoeling was om dat nieuwe plan in 
2023 vast te stellen, maar de ontwikkelingen rondom het wolvendossier zijn 
dusdanig dat er meer afstemming en nader onderzoek nodig is om tot een 
volledig nieuw geactualiseerd wolvenplan te komen. Daarom is besloten om 
eerst met een addendum op het huidige wolvenplan te komen. De planning is 
vooralsnog om als provincies gezamenlijk in 2024 een nieuw geactualiseerd 
wolvenplan vast te stellen.  
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19 CDA 
Natuur & 
landelijk 
gebied 

PDF 37 

Voor het Nat park Nieuwland worden 
allerlei voor ons nieuwe ontwikkelingen 
genoemd: uitkijkposten, 
verkeerscirculatie-onderzoek, 
doorkijkpanelen-onderzoek. Wanneer 
worden de Staten op de hoogte 
gebracht van de meest actuele situatie? 
Ook in het oog van de 1,4 miljoen 
afwijking in de jaarstukken (werven van 
promovendi en voorbereiding op 
uitvoering van activiteiten duurt 
langer). 

Rijsberman 

PS worden tot nu toe jaarlijks geïnformeerd over de ontwikkelingen in NPNL. 
PS hebben de laatste update (de stand van zaken tot en met februari 2023) 
medio maart 2023 ontvangen. 

20 CDA Krachtige 
samenleving PDF 59 

De spanningsindicator arbeidsmarkt 
Zorg en Welzijn. Deze is bijna 1 procent 
minder florissant dan in de begroting 
stond. Worden er op dit gebied acties 
ondernomen door de provincie? 
Bijvoorbeeld in het oog van de door de 
vorige Staten aangenomen motie ter 
ondersteuning van het werven van 
zorgpersoneel (n.a.v. bespreking van de 
zorgtafel). 

Fackeldey 

Vanuit de data gezien klopt het dat de spanningsindicator tussen eind 2021 
en eind 2022 met bijna 1 punt (geen procent, zoals gesteld in de vraag) is 
gestegen; van 4,65 naar 5,58. Landelijk steeg de spanning op de arbeidsmarkt 
nog meer en is de verhouding tussen vraag en aanbod nog meer uit balans 
(4,86 in 2021 en 5,99 in 2022). De provincie heeft zich ingezet voor de ‘Human 
Capital Agenda Zorg & Welzijn’ (https://hcazwf.nl/projecten/). Deze agenda is 
in september 2020 door 30 partijen ondertekend (werkgevers in de zorg & 
welzijn, onderwijs, overheden, UWV en zorgverzekeraar). Samen werken deze 
partijen aan een toekomstbestendige gezondheidszorg en de 
arbeidsmarktproblematiek. Dit gebeurt vanuit drie actielijnen: 'instroom', 
'behoud' en 'anders organiseren'. De provincie heeft dit in de periode 2020 – 
2022 ondersteund via een subsidie aan Flever met als opdracht: opstellen van 
een HCA (gerealiseerd najaar 2020), opstart en ondersteuning van sectortafel 
en bestuurlijk netwerk en uitrollen van de 3 actielijnen. De ondersteuning van 
de sectortafels loopt inmiddels via het Regionaal Werkbedrijf Flevoland. 

21 CDA 
Cultuur en 
erfgoed PDF 64 

Hoe is de stand van zaken van de 
Interbestuurlijke samenwerking 
Erfgoed? 

Rijsberman 

In het BO Cultuur en Erfgoed van 5 april 2023 hebben de bestuurders zich in 
meerderheid voor regionale archeologische samenwerking uitgesproken. 
Gemeenten willen samen een regio-archeoloog in dienst nemen, die ook de 
provinciale steunpunttaken uitvoert. Een bundeling van gemeentelijke en 
provinciale taken en middelen zorgt voor een robuuste functie en voor de 
opbouw van de gewenste kennis en kunde. Provincie Flevoland en gemeente 
Almere werken momenteel een concreet voorstel uit dat in het volgende BO 
Cultuur en Erfgoed aan de bestuurders wordt voorgelegd. Na instemming 
doorloopt elke gemeente nog haar eigen politieke proces om tot 
besluitvorming te komen. 
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22 CDA 
Energie, 
duurzaamheid, 
milieu 

PDF 71/72 

Wanneer mogen we de cijfers 
indicatoren Energie over 2021 en 2022 
verwachten? 

Fackeldey 

Voor deze cijfers wordt gebruik gemaakt van de Klimaatmonitor. Dit is de 
landelijke standaard voor energiemonitoring. Gebruik ervan zorgt voor 
vergelijkbaarheid tussen provincies en voor uniforme weergave van 
energiedata. Verwerking van cijfers over energiegebruik en -productie neemt 
tijd in beslag. Cijfers over 2021 waren bij het ontwikkelen van de Jaarstukken 
2022 nog niet beschikbaar, maar zijn in mei 2023 beschikbaar gekomen. 
Cijfers over 2022 worden medio 2024 verwacht.  
 
De cijfers over 2021 zijn als volgt:  
- Percentage hernieuwbare energie ten opzichte van het totale 
energieverbruik door bewoners, bedrijven en instellingen, exclusief transport: 
61,8%. 
- Verbruikte energie totaal in terrawattuur: 10,34 TWh. 
- Verbruik warmte en elektriciteit in terrawattuur: 6,55 TWh. 
- Totale productie hernieuwbare energie in terrawattuur (biobrandstof 
vervoer, hernieuwbare warmte, hernieuwbare elektriciteit): 4,04 TWh. 
Beleidsindicatoren BBV: 
- Totale emissie broeikasgassen (uitgedrukt in CO2 equivalenten) in absolute 
aantallen (in tonnen): 2.217.000 ton. 
- Totale productie van hernieuwbare energie uitgedrukt in petajoule (PJ) 
(biobrandstof vervoer, hernieuwbare warmte, hernieuwbare elektriciteit): 14, 
56. 
 
Tot slot heeft de RVO voor de indicator 'Afspraak met het Rijk over productief 
vermogen windenergie in megawatt (MW op 31/12) in mei 2023 ook de cijfers 
voor 2022 gepubliceerd: 1.570,1 MW in 2022. 

23 CDA Openbaar 
vervoer 

PDF 88 

Wat is de stand van zaken rondom 
Smart mobility? 

De Reus 

Er is enige vertraging opgetreden omdat opnieuw de onderzoeksfase moet 
worden doorlopen.  
Thans wordt onderzocht met welke andere Flevolandse gemeente(n) in het 
landelijk gebied een MaaS-pilot kan worden ondernomen en wat hiervoor 
nodig is. 

24 CDA Risicoprofiel PDF 127 

De AVG (2) en informatieveiligheid (3) 
en informatievoorziening (8) zijn grote 
risico’s. Welke acties om deze het 
hoofd te bieden, staan daar voor op 
stapel? 

Fackeldey 

In aanvulling op de beheermaatregelen die al in de paragraaf staan vermeld, 
wordt op dit moment een programma 'Weerbaar Digitaal Fundament' 
uitgewerkt. Hiermee wordt de basis gelegd voor de ambities en maatregelen, 
zoals vastgelegd in de strategie van digitalisering van de provincie. Deze gaat 
worden besproken in het nog nieuw te vormen college van Gedeputeerde 
Staten (GS). 
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25 CDA Toelichting op 
risico’s 

PDF 134 

Omala: Over de opening van Lelystad 
AirPort is nog veel onduidelijkheid. Is 
de voorgestelde 0,3 miljoen 
risicoreservering wel voldoende? De Reus 

Het betreft hier het risico voor Omala en een negatieve grondexploitatie bij 
het bedrijventerrein Lelystad Airport Businesspark 1 en heeft slechts een 
indirecte relatie met de opening van Lelystad Airport. Voor de ontwikkeling 
worden leningen verstrekt door de provincie (op dit moment € 2,6 miljoen). 
Het ingeschatte risico is 10 % van de leningen (€ 0,3 miljoen). Dit is voldoende 
als risicoreservering ook vanwege de voortgang in de uitgifte van het 
bedrijventerrein. 

26 CDA Toelichting op 
risico’s 

PDF 138 

Is er al iets bekend van hoe de 
transitievergoeding OV 2023 voor 
Flevoland eruit ziet? 

De Reus 

De TVOV2023 is op 13 februari 2023 gepubliceerd in de Staatscourant. 
Provincie Flevoland heeft in samenwerking met de drie vervoerders 
(Connexxion, Arriva en EBS) voor de concessies IJsselmond, Lelystad en IJssel-
Vecht eind maart 2023 de TVOV2023 aangevraagd bij het ministerie van 
Infrastructuur en Waterstaat (IenW) voor een totaalbedrag van circa € 1,35 
miljoen. Er is nog geen verleningsbeschikking ontvangen van het ministerie. 
De definitieve hoogte van de TVOV2023 wordt pas vastgesteld in 2025 als 
vervoerders verantwoording hebben afgelegd over de definitieve kosten en 
opbrengsten. 

27 CDA 

Risico’s / 
voorstellen 
resultaatbeste
mming 

PDF 133 

Vorig jaar hebben we al onze zorgen 
geuit over het nazorgfonds. Toen werd 
aangegeven dat het op basis van 
historie wel zou meevallen. Nu blijkt 
dat er in 2022 een negatief rendement 
was van 14%. Waar komt die sterke 
daling door? Wat betekent dit voor de 
toekomst? Welke opties tot het anders 
organiseren van deze nazorgplicht zijn 
er? 

Hofstra/ 
Van Gaal 

De resultaten van het Nazorgfonds worden in principe binnen het 
Nazorgfonds zelf opgevangen. Indien noodzakelijk storten we een keer in de 
vier jaar bij, in dat geval begint de nieuwe coalitie met een schone lei. 
Ondanks eerdere positieve beleggingsresultaten was het resultaat over 2022 
dusdanig negatief dat het eigen vermogen ontoereikend is. Een dergelijke 
afwijking ten opzichte van 2021 en de begroting kon niet worden voorzien. Dat 
is overigens een globale (wereldwijde) ontwikkeling, zoals een na-ijlend 
effect van de oorlog in Oekraïne en de stijging van de rente. De benchmark 
voor de portefeuille is een negatief rendement van 14,81 procent, wat 
betekent dat het resultaat van de beleggingen van het Nazorgfonds minder 
negatief is dan vergelijkbare portefeuilles. Een andere optie voor het 
organiseren van de nazorgplicht is er nu niet. Daarvoor is in 2022 wel een 
onderzoek geweest, in opdracht van het Rijk uitgevoerd. De uitkomsten 
hebben nog niet geleid tot besluiten, maar dat zal via het IPO landelijk 
worden uitgewerkt in de loop van 2023.  
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28 CDA 
Analyse 
resultaat / 
cultuur 

PDF 177 

Batavialand: kunt u een overzicht geven 
van alle kosten voor Batavialand, met 
daarbij inzicht in welke kosten waar 
zijn opgenomen? Nu al weer een post 
voor ‘Batavia op land’ van 214.000 plus 
het achterstanden wegwerken van 
260.000. Zit dit ‘Batavia op land’ niet in 
de kosten van het Statenvoorstel voor 
begin dit jaar? Welke achterstanden 
worden weggewerkt? 
p.65 Ook meenemen in het totale 
financiële plaatje van Batavialand: “Het 
positieve afwikkelingsverschil is 
ontstaan doordat in 2022 twee 
subsidies aan Batavialand over eerdere 
boekjaren lager zijn vastgesteld. ”Van 
welke post is dit het 
afwikkelingsverschil? 

Rijsberman 

Voor een overzicht van alle kosten voor Batavialand verwijzen we u naar het 
Statenvoorstel bij de doorontwikkeling van Batavialand op 25 januari 2023.  
De ontstane afwikkelingsverschillen staan hier los van en worden nader 
toegelicht in de bijbehorende resultaatbestemmingsvoorstellen. Er is geen 
sprake van extra middelen naar Batavialand. Het positieve 
afwikkelingsverschil is ontstaan doordat in 2022 twee subsidies aan 
Batavialand uit eerdere boekjaren lager zijn vastgesteld. Beide subsidies zijn 
in die eerdere jaren (2017 en 2021) volledig als last verantwoord in de  
provinciale jaarrekening. Het voordeel dat nu is ontstaan komt ten gunste 
van het rekeningsaldo 2022, maar dienen beschikbaar te blijven voor 
Batavialand. Het betreffen: 
- De ontwikkelsubsidie (uit 2017): 'Batavia op land' (€ 0,21 mln.) is een restant 
van de ontwikkelsubsidie uit 2017, waarvoor deze specifieke prestatie nog 
gerealiseerd moet worden. Aan de overige prestaties uit de ontwikkelsubsidie 
is voldaan en deze subsidie is vastgesteld. Voor 'Batavia op land' is een 
nieuwe beschikking afgegeven.  
- De boekjaarsubsidie uit 2021. De lagere vaststelling hangt samen met de 
huurkwijtschelding 2021 (coronasteunmaatregel). De achterstanden zijn 
opgelopen in 2021, met name op het gebied van publieksactiviteiten door het 
doorvoeren van bezuinigingen in de coronaperiode. 

29 CDA Analyse 
resultaat PDF 178 

Bij ondermijning is een onderbesteding 
gemeld. Is deze onderbesteding reeds 
bestemd? Verbeek 

Bij het bestemmingsvoorstel bij de Jaarstukken 2022 wordt aan PS voorgelegd 
om de onderbesteding van de middelen op de budgetten ondermijning en 
aanpak vakantieparken (waar ondermijning één van de aspecten is) voor de 
hiervoor bestemde doelen te bestemmen. Recent is vanuit enkele gemeenten 
verzocht om ondersteuning bij de BAG registratie vakantieparken. 

30 D66  100.000 
woningen 

PDF 15 

Wordt nu met de woondeals en de 
gemaakte afspraken het doel van 
100.000 woningen gehaald? De Reus 

De Woondeals gaan over de jaren tot en met 2030 en daarin is de bouw van 
circa 40.000 woningen in Flevoland opgenomen. Over de jaren daarna (en 
daarmee de rest van 100.000 mogelijke woningen) zijn nog geen afspraken 
vastgelegd. We zien wel dat alle zes Flevolandse gemeenten bij de 
voorbereiding van hun omgevingsvisie kijken naar de bouwambities tot en 
met 2050. 

31 D66  
Bouwen aan 
vitale 
samenleving 

PDF 15 

Er staat dat in 2022 de nadruk NOG lag 
op wonen, zorg en welzijn. Wat is hier 
dan in gewijzigd? Waar ligt de nadruk 
nu op? 

De Reus 

Mede ter uitvoering van de door PS vastgestelde 'Woonagenda' en een door 
PS aangenomen motie over levensloopbestendige woningen hebben we het 
afgelopen jaar veel aandacht besteed aan het onderwerp Wonen, Zorg en 
Welzijn, omdat dit de omvangrijkste aandachtsgroep betreft binnen de 
provinciale woonopgave. Flevoland vergrijst en heeft nog relatief weinig 
zorgvoorzieningen. In 2023 proberen we met partners zoals gemeenten, 
corporaties en het Zorgkantoor per gemeente concrete actieplannen te 
maken. Maar het komend jaar willen we meer onderwerpen aanpakken, 
omdat het bouwen aan een vitale samenleving veronderstelt dat we voor alle 
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relevante beleidsterreinen in beeld willen brengen waar we nu staan 
(nulmeting) en op basis daarvan bepalen wat er moet gebeuren om in een 
sterk groeiende provincie vitaal te blijven/worden.  

32 D66  

Harde 
planvoorraad 
bedrijventerrei
nen. 

PDF 16 

De harde planvoorraad 
bedrijventerreinen daalt sneller dan 
voorzien (in 3 jaar met 5 jaar). Wat is 
hier de oorzaak van? De Reus 

Sinds 2017 wordt er jaarlijks relatief veel grond uitgegeven in Flevoland. Waar 
er in de periode 2011-2016 jaarlijks gemiddeld 15 hectare werd uitgegeven, is 
dit in de periode 2017-2022 67 hectare. Grootschalige kaveluitgiftes spelen 
hierin een rol. In 2022 was er bijvoorbeeld sprake van een recorduitgifte van 
115 hectare op Flevolandse bedrijventerreinen, onder meer doordat er op de 
terreinen Flevokust (binnendijks), Stichtse Kant en Poort van Dronten een 
aantal grootschalige bedrijfskavels werden uitgegeven.  

33 D66 
Landschapspro
gramma PDF  19 

Aan welke specifieke activiteiten 
moeten we denken bij de uitvoering en 
het integraal verder werken aan het 
programma "Landschap van de 
Toekomst”?   

De Reus 

 Uitvoering en bijdrage vanuit het 'Programma Landschap' in 2022: 
- inzet en bijdrage aan ruimtelijke visievorming voor Flevoland 2030/2050; 
- vormgeving aan nieuwe opgaven zodat deze ons landschap versterken. Denk 
aan onder andere de 'woningbouwopgave', 'energietransitie', 'economische 
ontwikkeling', 'transitie landelijk gebied' en 'groenblauwe dooradering'; 
- de landschappelijke versterking van rijke robuuste groenstructuren, zoals 
de dorpenring in noordelijk Flevoland en het Poldercarre in zuidelijk 
Flevoland; 
- een monitor voor ons landschap; 
- ontwikkeling en borging landschapsbeleid, provinciaal belang vanuit 
landschap in plannen derden; 
- ontwerpend onderzoek zoals (X)XL bebouwing in het Flevolandse landschap 
en Maatpak Noordoostpolder; 
- Vernieuwend Initiatief Prijs Flevoland en Eo Wijers Prijsvraag Oostelijk 
Flevoland thema ‘Waar wij willen wonen’; 
- Symposium Landschap van de Toekomst (mei en nov. 2022). 

34 D66 Beheer natuur PDF 39 

Er is een niet besteed deel van de 
subsidie bestemd voor de TBO  
toegevoegd aan de reserve “beheer en 
ontwikkeling natuur” Is dit bedrag  
geoormerkt voor een specifiek doel 
binnen beheer en ontwikkeling? ( op p 
117 staat er ook iets over ?)  

Hofstra 

De reserve 'Beheer en Ontwikkeling Natuur' is een egalisatiereserve. Niet 
bestede middelen, welke betrekking hebben op de gedecentraliseerde 
natuurtaken, worden in de reserve gestort conform de afgesproken 
systematiek. Deze middelen blijven beschikbaar voor de gedecentraliseerde 
natuurtaken. 
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35 D66  
Bruto 
Regionaal 
Product 

PDF 46 

Waarom kon het Bruto Regionaal 
Product in 2022 niet worden 
gepresenteerd? Wanneer krijgen PS dit 
getal wel? 

Appelman 

Dit cijfer is afkomstig van het CBS. Het CBS heeft enige doorlooptijd nodig om 
na afloop van een jaar het BRP te kunnen berekenen. Tot nu toe (mei 2023) is 
2021 het meest recente jaar waarover cijfers beschikbaar zijn. Het CBS meldt 
dat in oktober 2023 cijfers beschikbaar komen over verslagjaar 2022. Dit zal 
dan in de daaropvolgende P&C-stukken worden opgenomen. Zodra de cijfers 
beschikbaar komen bij het CBS, worden deze ook direct opgenomen in het 
portaal van provincie Flevoland voor statistiek en onderzoek: 
https://feitelijkflevoland.nl/dashboard/dashboard/economie 

36 D66 Economische 
ontwikkeling PDF 47 

Hoe is de relatie te leggen tussen de 
verstrekte vouchers en het vergroten 
van de toegang tot kapitaal? Hoeveel is 
de toegang tot kapitaal vergroot en in 
welke eenheid is dat gemeten? 

Appelman 

De voucher 'kennis& expertise' is gericht op het inschakelen van externe 
expertise voor verschillende vraagstukken van ondernemers die ambitie 
hebben om te starten met verbetering van de bedrijfsvoering of (nieuwe) 
bedrijfsactiviteiten die commercieel en financieel levensvatbaar zijn en 
leiden tot meer omzet en/of werk. Met betere businessplannen wordt de 
slagingskant voor het financieren van het plan vergroot. Het 
kapitaalmarktonderzoek uit 2015 geeft een aantal oorzaken en mogelijke 
oplossingsrichtingen voor de lage toegang tot kapitaal in Flevoland in 
vergelijking met de noordvleugel provincies. De toegang tot kapitaal wordt 
niet jaarlijks gemeten. In 2024 zal een nieuw kapitaalmarktonderzoek 
uitgevoerd worden. De toegang tot kapitaal zal dan weer gemeten worden. 

37 D66  
Versterking 
regionale 
economie 

PDF 47 

Bij de doelrealisatie staat dat 
ondernemers geholpen zijn. Dat is heel 
mooi, maar geeft geen inzicht in de 
doelrealisatie. Kan dit alsnog gegeven 
worden? Kunt u daarbij specifiek 
aangeven wat is bereikt voor het MKB? Appelman 

Hierbij verwijzen we naar:  
- het jaarverslag 2022 van Horizon, dat nog in de aandeelhoudersvergadering 
moet worden vastgesteld, zal voor het zomerreces worden gedeeld met PS. 
Hierin wordt toegelicht wat Horizon vanuit haar 3 taken - 'business 
development', 'internationalisering', 'financiering' - heeft gedaan voor het 
MKB in Flevoland in 2022.  
- de kwartaalrapportages van de MKB schakelteams, waarin wordt uitgelegd 
wat de schakelteams voor het kleine MKB in Flevoland hebben betekent in 
2022. Hiervan zijn de Factsheets Q1 tot en met Q4 2022 alsmede de 
kwartaalrapportage Q4 2022 gedeeld met PS. 

38 D66  

Human Capital 
visie met 
uitvoeringspro
gramma 

PDF 47 

Bij de doelrealisatie wordt niet 
aangegeven in welke mate het doel is 
gehaald. Kunt u dit alsnog toelichten? 

Appelman 

We hebben in 2022 gewerkt aan het nieuw economisch beleid, deelopgave 
menselijk en sociaal kapitaal. Waarbij door middel van voorkantsturing PS 
actief zijn betrokken. Dit beleid wordt in juni 2022 ter vaststelling aan PS 
voorgelegd. We hebben een stakeholderssessie georganiseerd waarbij 
partners en ook Statenleden input hebben geleverd op de deelopgave 
menselijk en sociaal kapitaal. 

39 D66 
Economische 
ontwikkeling PDF 48 

Hoe wordt het potentieel dat 
buitenlandse bedrijven zich in 
Flevoland willen vestigen gemeten? 
Hoeveel is het gegroeid? Ten opzichte 
van? 

Appelman 

Aan de hand van bidbooks en factfindingtrips wordt de interesse van 
buitenlandse bedrijven gemonitord. Het resultaat van de acquisitie inzet van 
Horizon wordt via het jaarverslag 2022 voor het zomerreces gedeeld met PS. 
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40 D66 Internationale 
bedrijvigheid 

PDF 48 

Bij de doelrealisatie staat dat 
buitenlandse bedrijven die zich in 
Flevoland willen vestigen, de provincie 
als potentiële vestigingslocatie zien. 
Dat is nogal logisch, immers het zijn 
bedrijven die zich in Flevoland willen 
vestigen. Kunt u nader toelichten in 
welke mate de internationale 
bedrijvigheid in Flevoland is gestegen 
en zichtbaarder geworden is? En kunt u 
aangeven waaruit blijkt dat een 
groeiend aantal Flevolandse bedrijven 
kansen ziet om afzet in het buitenland 
te vergroten? 

Appelman 

In 2022 geboekte resultaten voor Internationaliseren zijn opgenomen in het 
Jaarverslag 2022 van Horizon (p. 42-63) dat voor het zomerreces met de 
Staten wordt gedeeld. Resultaten voor vestiging van internationale bedrijven 
zijn te vinden onder FDI (Foreign Direct Investments) en IR (Investor 
Relations). De conclusie over groeiende interesse in export activiteiten zijn 
getrokken aan de hand van de resultaten binnen programma’s ‘T&I’ (Trade & 
Innovate) en ‘IBF’ (Internationalisering Bedrijfsleven Flevoland).  

41 D66  

Samenhang en 
samenwerking 
van partijen in 
het 
economisch 
ecosysteem is 
vergroot 

PDF 48 

Bij doelrealisatie staat dat de 
samenwerking is bevorderd, maar kunt 
u toelichten of de samenwerking en 
samenhang ook is vergroot? En waar 
dit uit blijkt? 

Appelman 

-Met het mkb schakelteam is een samenwerking tot stand gebracht tussen 27 
partners die het kleine mkb ondersteunt bij ondernemersvraagstukken. 
Behaalde resultaten zijn met PS gedeeld (Factsheets Q1 tot en met Q4 2022 en 
de kwartaalrapportage Q4 2022). 
-Door middel van het participeren in verschillende netwerkevents voor 
ondernemers, de mkb accountmanagers(groeimakelaars) van Horizon is 
actief ingezet op het versterken van de samenwerking in het ecosysteem van 
ondernemers. 
-In 2023 zet Horizon daarnaast integraal in op het ontwikkelen van 
ecosystemen op drie gekozen transities. Hiervoor is in 2022 een strategisch 
meerjarenplan 2023-2027 ontwikkeld. 
-De Economic board heeft in 2022 een nieuwe economische strategie 
vastgesteld waarin het verbinden van mensen en organisaties een van de drie 
rollen van de board is. Dit is vormgegeven door de organisatie van een groot 
netwerkevent en de experttafels en leerkringen waarin samengewerkt is aan 
belangrijke knelpunten in Flevoland. In 2022 behaalde resultaten worden 
opgenomen in het Jaarverslag 2022 van Horizon dat voor het zomerreces met 
de Staten wordt gedeeld. 

42 D66 
Recreatie en 
toerisme PDF 60 

Hoeveel budget is er vrijgemaakt voor 
de ‘’extra campagne’’ om de 
vrijetijdssector meer aandacht te geven 
i.v.m. corona? 

Fackeldey 

Bij het voorstel tot resultaatbestemming 2021 is € 0,15 mln. vrijgemaakt om in 
2022 herstelactiviteiten en -inzet uit te voeren. Deze middelen zijn in 2022 
volledig tot besteding gekomen middels een subsidie aan Visit Flevoland voor 
de uitvoering van activiteiten behorende bij de nationale herstelcampagne 
Flevoland 2022 ten behoeve van de gastvrijheidssector in Flevoland. 
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43 D66 Krachtige 
samenleving PDF 67 

Hoe worden de ‘’sporttalenten’’ 
gekozen die ondersteund worden door 
de provincie? 

Hofstra 

Talenten hebben de gelegenheid om bij Sportservice Flevoland een aanvraag 
te doen uit het talentenfonds. Het Flevolands Talentenfonds is een fonds 
voor Flevolandse sporttalenten met een NOC*NSF erkende status 
(Internationaal Talent, Nationaal Talent of een Belofte status) of zit volgens 
de sportbond tegen dat niveau aan. Hiernaast gelden nog andere criteria 
onder andere dat met woonachtig moet zijn in Flevoland, geen professionele 
sporter (volgens de criteria belastingdienst). Daarnaast kent het fonds enkele 
uitzonderingen / maatwerk voor bijvoorbeeld sporters met een lichamelijke- 
of geestelijke beperking, talenten terugkerend uit een blessure of sporters 
waar geen topsportinfrastructuur aanwezig is (bijvoorbeeld BMX, waterski, 
schoonspringen). 

44 D66 
2.6 Niet 
financiële 
risico’s 

PDF 139 

In deze paragraaf worden bestuurlijk 
relevante niet financiële risico’s 
beschreven. Denk aan imagoschade of 
immateriële schade voor inwoners op 
korte of langere termijn. 
Klopt deze redenering en moet in het 
licht daarvan dan niet de structurele 
achterstand van Flevoland op het 
gebied van sociaal-culturele 
voorzieningen en onderwijs aan 
toegevoegd worden?  

Hofstra 

Dit betreft een politieke vraag. 

45 SGP Economie PDF 46 
Waarom is de Rekening 2022 voor het 
BRP nog niet bekend? Appelman 

Hiervoor wordt verwezen naar het antwoord op vraag 35. 

46 SGP 

Aantrekkelijk 
Flevoland & 
Krachtige 
Samenleving 

PDF 55 

Streefcijfer sportdeelname mensen met 
een beperking is 51%. Waarom wordt er 
geen hoger/ambitieuzer streefcijfer 
uitgesproken? 

Hofstra 

Eén van de doelstellingen uit het Flevolandse Sportbeleid is om mensen met 
een beperking meer te laten sporten en bewegen. Uit de laatste meting is 
gebleken dat 51% van de doelgroep voldoet aan de Norm Gezond Bewegen 
(NNGB) / beweegrichtlijn. Als streefcijfer is ≥ 51% geformuleerd, wat betekent 
dat we streven naar een percentage dat minimaal gelijk is aan maar het liefst 
hoger is dan 51% - in lijn met bovengenoemde doelstelling.  
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47 SGP Mobiliteit PDF 85 

laag aantal verkeersgewonden t.o.v. 
andere jaren. Positief punt. Is er een 
verklaring voor? (Voorlichting, 
snelheidsverlaging etc.)? 

De Reus 

Onze ambitie is om het aantal verkeersslachtoffers terug te brengen met 50% 
in 2030 en nul verkeersdoden in 2050. De verkeersveiligheidsmaatregelen die 
wij uitvoeren zijn afgestemd op de Strategisch Plan Verkeersveiligheid 
(SPV2030) als onderdeel van de ‘nieuwe’ risico gestuurde aanpak en niet 
(alleen) op basis van geregistreerde ongevallen. Het SPV2030 beschrijft een 
gezamenlijke koers van wegbeheerders en andere verkeersprofessionals om 
het aantal verkeersslachtoffers te verminderen. Het SPV2030 is een aanzet 
om binnen het verkeersveiligheidsdomein meer risicogestuurd te werken: 
ongevallen voorkomen door proactief in te grijpen op risico’s in het 
verkeerssysteem en als er ongevallen plaatsvinden het verminderen van de 
(ernstige) letsel.  
 
Om ons doel op het gebied van verkeersveiligheid te bereiken heb je een mix 
van maatregelen nodig, die samen bekend zijn als de 'drie E’s': Engineering, 
Education en Enforcement. Tijdens het grootschalige onderhoud aan de 
wegen voeren we gelijktijdig verkeersveiligheidsmaatregelen uit in het kader 
van werk met werk maken. Naast de infrastructurele maatregelen voeren we 
ook educatie uit voor diverse leeftijdsgroepen en werken samen met de 
politie en OM voor de handhaving.  
Dit moet ervoor zorgen dat de trend van het afgelopen jaar ten opzichte van 
voorgaande jaren met minder verkeersslachtoffers zich doorzet. Echter op 
basis van een jaar is nu nog niet aan te geven of er sprake is van een 
blijvende dalende trend wat betreft het aantal verkeersslachtoffers.   

48 SGP Vernieuwend 
bestuur PDF 103 

welk resultaat heeft de deelname van 
Flevoland aan de lobby voor visserij in 
Europa? Appelman 

Er is met succes gepleit voor EU compensatiegeld voor Brexit-gevolgen voor 
de sector, de ‘Brexit Adjustment Reserve’, onder andere voor de Urker vissers. 
Een ander wapenfeit is een Europees Visserij Fonds dat meer aansluit op de 
prioriteiten van de Nederlandse visserijsector. 

49 SGP 

Weerstandsver
mogen en 
risicobeheersin
g 

PDF 135 

heeft de nieuwe pensioenwet (Wet 
toekomst pensioenen) gevolgen voor 
de voorziening APPA? 

De Reus 

Een wijziging van het pensioenstelsel zal niet direct van invloed zijn op de 
hoogte van deze voorziening, aangezien in de Wet Toekomst Pensioenen 
(hierna: Wtp) de APPA wetstechnisch wordt aangepast om te voorkomen dat 
wijzigingen door de Wtp van toepassing worden op de APPA. Benadrukt wordt 
dat op balansdatum van de jaarrekening de actuele wet- en regelgeving ten 
grondslag ligt aan de berekening van de hoogte van de APPA-voorziening. De 
benodigde middelen in deze voorziening worden door middel van een 
actuariële berekening berekend door een externe partij en voorzien van een 
controleverklaring van een externe accountant aangeleverd aan provincie 
Flevoland. Op basis van deze documenten muteert provincie Flevoland de 
hoogte van de voorziening op balansdatum. 
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50 SGP 

Ruimtelijke 
ontwikkelingen
, wonen en 
water 

PDF 20 

Hoever is Flevoland met de realisatie 
van 40.000 woningen (dit doel staat 
voor 2030)? De Reus 

Volgens de voorlopige cijfers zijn er in 2022 3.165 woningen gerealiseerd en 
daarmee ligt dit aantal net onder de opgave voor 2022 (3.374 
woningen). Terugkijkend naar de ontwikkeling van de afgelopen 10 jaar is de 
woningvoorraad jaarlijks met gemiddeld 2.300 woningen gestegen. Het aantal 
gerealiseerde woningen in 2022 is dus hoger dan in de jaren hiervoor. 

51 SGP 
Lokale 
heffingen 

PDF 122 

Is het mogelijk inzichtelijk te maken of 
en hoeveel de MRB-opbrengsten in de 
toekomst nog verder afnemen zonder 
wijziging van het tarief? 

Hofstra 

Wij maken een prognose van het aantal (belastbare) voertuigen, die twee 
maal per jaar wordt bijgesteld. De uitkomst daarvan betrekken wij in de P&C-
cyclus, namelijk in de zomernota en perspectiefnota. In die documenten 
geven wij de meerjarige verwachting weer. 

52 SGP Jaarrekening PDF 176 

Waarom is het verschil in het saldo van 
baten en lasten tussen begroot en 
werkelijk zo groot?  

Hofstra 

Het verschil van € 12,6 mln. (ten opzichte van begroting 2022 na wijziging) 
wordt voor € 8,2 mln. veroorzaakt door niet-beïnvloedbare posten, zoals een 
aanvullende uitkering van het provinciefonds, de vrijval van de voorziening 
APPA (pensioenen (oud-) leden GS) en niet ingezette stelposten. Het totale 
(niet-beïnvloedbare deel van het ) resultaat binnen de programma's bedroeg 
€ 3,7 mln. De onderbesteding is voornamelijk het gevolg van meerjarige 
programma's, afhankelijkheid van derden en personele schaarste/krapte op 
de arbeidsmarkt. Het restant van circa € 0,7 mln. had betrekking op 
'Bedrijfsvoering' en bestond voornamelijk uit lagere personele lasten en 
hogere bijdragen van derden. Voor een nadere uitsplitsing van, en toelichting 
op hooflijnen op, het resultaat wordt verwezen naar de analyse op het 
jaarrekeningresultaat op pagina's 176 tot en met 178 in de jaarstukken. 

53 SGP 
Landbouw, 
Visserij en 
Natuur 

PDF 25 

Is er onderzoek gedaan naar draagvlak 
onder de vissers voor een 
uitkoopregeling? 

Appelman 

Nee. De ministeries van LNV en IenW, provincies Flevoland, Noord-Holland en 
Fryslan, de NGO’s (Vogelbescherming, sportvisserij en coalitie Blauwe hart 
natuurlijk) de STIJ en de vissersbond streven een duurzame visserij in het 
IJsselmeergebied na. Om dit streefbeeld te realiseren hebben deze partijen 
het 'Actieplan toekomstbestendig visserijbeheer IJsselmeergebied' opgesteld. 
In het actieplan zijn activiteiten uitgewerkt, waaronder het doorvoeren van 
een herstructurering van de visserij in het IJsselmeergebied. De partijen 
onderkennen dat deze herstructurering noodzakelijk is om een duurzame 
visserij in het IJsselmeergebied te bereiken. Daarvoor is het noodzakelijk de 
vangstcapaciteit voor schubvis te reduceren. In dat verband willen de partijen 
beroepsvissers de mogelijkheid bieden de rechten op de visserijvergunning 
voor het gebruik van vistuigen gericht op schubvis (staand netten en zegen, 
hierna tezamen ook wel aangeduid als schubvistuigen) tegen een financiële 
vergoeding in te leveren. Het ministerie heeft meerdere malen bijeenkomsten 
georganiseerd met de IJsselmeervissers. Daarnaast heeft WeCR in opdracht 
van het ministerie ook diverse keukentafelgesprekken gevoerd.  

53 SGP 
Landbouw, 
Visserij en 
Natuur 

PDF 25 
Is de vangreductie op schubvis 
gebaseerd op wetenschappelijk 
onderzoek? 

Appelman 
Ja, WMR doet jaarlijks onderzoek naar het visbestand en middels oogstregels 
wordt bepaald hoeveel er gevist kan worden. Daarnaast is er ook 
atoomkuilbemonstering gedaan. 
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53 SGP 
Landbouw, 
Visserij en 
Natuur 

PDF 25 

Wat heeft de provincie gedaan voor de 
boeren in de bodemdalingsgebieden 
om het grondwaterpeil op een niveau 
te krijgen, waarbij de boeren hun werk 
kunnen doen? 

Van Gaal 

Het uitgangspunt van het waterbeleid van de provincie is gericht op een 
toekomstbestendig en robuust watersysteem. Het verlagen van 
oppervlaktewaterpeilen past niet in deze aanpak omdat het een kostbare 
maatregel is en de bodemdaling versnelt (zie provinciaal ‘Waterprogramma’).  
In het verleden zijn er onderzoeken gedaan naar maatregelen om de 
bodemdaling te remmen door waterbeheermaatregelen (drainage). In ZW 
Emmeloord is specifiek onderzoek gedaan naar de vernatting van 
landbouwgronden. Dit gaf aan dat dit gebied te maken heeft met een 
combinatie van bodemdaling en regionale kwel. Daarnaast is door het 
waterschap gekeken in hoeverre de waterafvoer geoptimaliseerd kan worden.  
Deze onderzoeken hebben niet geleid tot praktisch toepasbare en 
kosteneffectieve maatregelen. Dit is ook gecommuniceerd met de agrariërs in 
het gebied. De oplossing zal gezocht moeten worden in alternatieve vormen 
van gebruik van het gebied. In het gebiedsproces bodemdaling worden 
hiervoor oplossingen gezocht.  

54 VVD 
Nieuw en 
gewijzigd in 
2022 

Boekwerk 10 

Wat is waterval systematiek? 

Hofstra 

Dit houdt in dat, in geval van een tekort in de weerstandscapaciteit, dit eerst 
wordt aangevuld vanuit een positief resultaat bij de jaarrekening. Nog 
voordat tot een andere bestemming van het rekeningresultaat wordt 
besloten. Als dat nog niet afdoende is, kan de weerstandscapaciteit op een 
andere wijze worden aangevuld. 

55 VVD Lelystad Next 
Level PDF 21 

Wat is de reden dat er pas zo laat in het 
jaar is begonnen met Lelystad Next 
Level? Rijsberman 

Door onderbemensing bij Lelystad hebben we de afgelopen tijd niet de vaart 
kunnen maken die we graag wensen. In de tweede helft van 2022 is dit 
verbeterd en zijn we ook weer kosten gaan maken. In de tweede helft van 
2023 wordt aan u een geactualiseerd afsprakenkader met een nieuw 
uitvoeringsprogramma 2023-2026 voorgelegd.  

56 VVD 
Landbouw 
visserij en 
natuur 

Boekwerk 27 

We moeten de PPLG op 1 juni indienen 
bij het Rijk om in aanmerking te komen 
voor het transitiefonds. Halen we dat? 

Hofstra 

Het doel om per 1 juli een gebiedsprogramma op te leveren is voor iedereen 
een uitdaging. De materie is complex en de spelregels vanuit het Rijk zijn 
(nog) in beweging. Tegelijkertijd zien we veel initiatief vanuit de samenleving, 
de politiek en publieke partijen om een bijdrage te leveren aan de plannen. 
Daarmee zetten we goede stappen. Binnenkort ontvangen PS het concept 
'Flevolands Programma Landelijk Gebied' voor de wensen en opvattingen-
sessie van 21 juni. Vervolgens zal het conceptprogramma op de agenda staan 
van de vergadering van PS op 28 juni waarmee we er vanuit gaan dat het lukt 
om op 1 juli het programma in te dienen. 
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57 VVD 
Landbouw 
visserij en 
natuur 

Boekwerk 33 

Doordat de toegang van het Foodforum 
voor een groot deel zich beperkte tot 
de bezoekers van de Floriade is de 
exploitatie van het Foodforum 
verliesgevender geweest. Wisten we dat 
niet van tevoren? 

Appelman 

De sluiting van horeca vanwege corona in de periode vóór de Floriade was 
een andere reden. In de aanloop naar de Floriade hebben we met de BV 
Floriade overlegd over het aantal binnen- en buitenlandse zakelijke gasten 
dat in Food Forum zou worden ontvangen en zou lunchen. In de praktijk 
bleken de twee vergaderruimten die wij voor de BV Floriade hebben 
gereserveerd veelal leeg te staan. Hiernaast bleef ook het aantal reguliere 
bezoekers achter bij de verwachtingen en kregen wij van de BV Floriade geen 
toestemming om vanuit Food Forum catering uit te voeren.  

58 VVD 
Landbouw 
visserij en 
natuur 

Boekwerk 34 

Wat behelst het interprovinciaal wolven 
plan en de handelingsprotocollen? 

Hofstra 

De provincies zijn wettelijk verantwoordelijk voor het natuurbeleid, dus ook 
als het gaat om aanwezigheid van de wolf. In 2019 hebben de twaalf 
provincies een interprovinciaal wolvenplan opgesteld waarin wordt ingegaan 
op de aspecten soortenbescherming, monitoring, tegemoetkomingen in 
faunaschade en het verlenen van ontheffingen. Het plan geeft richting aan 
gezamenlijk landelijk afgestemde beleidsuitvoering van provinciale taken 
rondom de wolf en biedt de provincies de basis om beleid formeel te 
verankeren in bijvoorbeeld provinciale verordeningen of beleidsregels. In de 
handelingsprotocollen wordt voor verschillende situaties duiding gegeven 
aan de juridische en beleidsmatige kaders die in het wolvenplan uiteen zijn 
gezet. De richtlijnen zijn bedoeld voor bestuurders, beheerders en 
uitvoerders als hulpmiddel bij het inschatten van situaties en het bepalen 
van de handelswijzen die daarbij horen. 

59 VVD 
Landbouw 
visserij en 
natuur 

Boekwerk 35 

Is het risico van Faunaschade reëel? 
(gezien de opmerking over schade in 
2018 op 1 perceel van al 0.1 mln. Hofstra 

Op basis van de cijfers 
(https://www.bij12.nl/onderwerpen/faunazaken/schadecijfers/) die ook 
betrekking hebben op de faunaschade in Flevoland, denken we dat het risico 
van Faunaschade reëel is. 

60 VVD Economie Boekwerk 45 

Het subsidieplafond voor de vouchers 
was in Q3 2022 reeds bereikt (is 78 dan 
het aantal aanvragen??) Het 
subsidieplafond wordt in 2023 weer 
verhoogd, maar worden er dan ook 
meer bedrijven geholpen? Of gaat het 
toegekende bedrag per bedrijf gewoon 
omhoog? 

Appelman 

Er zijn in 2022 inderdaad 78 vouchers aangevraagd. Daarmee was het 
subsidieplafond bereikt. Het subsidieplafond is in 2023 verhoogd. Met die 
nieuwe middelen worden meer bedrijven geholpen. Iedere voucher heeft een 
maximumbedrag dat per bedrijf beschikbaar gesteld mag worden. 

61 VVD Economisch 
programma 

PDF  49 
Wordt de MIT subsidie te weinig 
aangevraagd? Of is er een andere reden 
waarom er onderuitputting is? 

Appelman 
Voor MIT haalbaarheidsprojecten zijn alle middelen uitgezet. Voor het 
onderdeel R&D projecten zijn er middelen overgebleven, omdat er te weinig 
aanvragen zijn gedaan.  
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62 VVD Economie Boekwerk 52 

Risico en beheersmaatregelen 
Flevokust haven. Er worden meer en 
eerder inkomsten gegenereerd dan was 
voorzien. Maar er staat ook dat er het 
risico bestaat dat de exploitatie van 
Flevokust tegenvalt. Door 
tegenvallende marktvraag. Wat is de 
financiële consequentie van dit risico 
(die komen we niet tegen in de 
risicoparagraaf of lezen we er 
overheen?) 

Appelman 

Flevokust Haven bestaat uit twee terreindelen. Eén terreindeel is voor een 
lange periode verpacht aan een container terminal bedrijf. Het andere 
terreindeel is tot nu toe verpacht voor project overslag voor kortere periodes, 
zoals voor windmolen exploitanten. Risico is dat de vraag achterblijft voor 
laatst genoemde terreindeel dat jaarlijks een pacht opbrengst heeft circa van 
€ 0,5 mln. Momenteel vinden er onderhandelingen plaats om ook betreffende 
terreindeel voor een lange periode te verpachten. 

63 VVD MSNF PDF 52 
Welke activiteiten zijn niet uitgevoerd 
en welke wel? Appelman 

Alle 'activiteiten 2022' genoemd op pagina 52 zijn uitgevoerd. 

64 VVD 
Amsterdam 
Lelystad 
Airport/OMALA 

PDF  54 

Welke activiteiten zijn niet of minder 
uitgevoerd waardoor het 
luchthavenfonds niet voldoende is 
uitgeput? 

De Reus 

Door het Luchthavenfonds krijgt de omgeving van Lelystad Airport de 
mogelijkheid om subsidies aan te vragen voor projecten op het gebied van 
leefbaarheid, economie en duurzaamheid. Dit kunnen bijvoorbeeld projecten 
zijn om de biodiversiteit te bevorderen of geluidsisolatie aan te brengen. De 
omgeving heeft de mogelijkheid om tot 2025 aanvragen in te dienen en 
subsidie te ontvangen. Voor het overgrote deel van het Luchthavenfonds zijn 
geen bedragen per jaar beschikbaar gesteld, maar voor de gehele looptijd 
van het Luchthavenfonds. De uitputting van het Luchthavenfonds is daarmee 
afhankelijk van aanvragen uit het gebied en het afgesproken 
uitbetalingsschema van beschikte subsidie. Het uitstel van de opening van 
Lelystad Airport en minder communicatie over Lelystad Airport heeft tot 
minder aanvragen geleid in 2022 en daarmee voor minder uitputting van het 
fonds. 

65 VVD Flevokust 
Haven PDF  54 

Waarom zijn de kapitaallasten zo 
enorm hoog ten opzichte van de 
begrootte kapitaallasten? Appelman 

Voor een deel van de waarde van de investeringen in het project 'Flevokust 
Haven' is een voorziening gevormd. 
Bij het afschrijven (de kapitaallasten) hiervan valt een deel van de 
voorziening vrij. Er zijn dus € 0,4 mln. aan kapitaallasten verantwoord in 2022, 
maar daar staat tegenover (bij de baten) een vrijval van de voorziening van  
€ 0,35 mln. Per saldo is dus de last € 0,05 mln. 

66 VVD 
Energie 
Duurzaamheid 
en Milieu 

Boekwerk 70 

Klopt het dat we de hernieuwbare 
energie die we gaan opwekken en die 
gelijk moet zijn aan de totale energie 
die wordt gebruikt excl. industrie 
meten? 

Fackeldey 

Er wordt gemonitord op de hoeveelheid opgewekte duurzame elektriciteit in 
Flevoland en ook op de mate van energiegebruik. Deze monitoring kunt u 
terug vinden in de voortgangsrapportage die tweejaarlijks aan PS wordt 
aangeboden. Opgemerkt dient te worden dat deze cijfers niet actueel zijn, dit 
vanwege de tijdstermijn waarop deze cijfers beschikbaar komen en verwerkt 
kunnen worden in de rapportage. In 2023 kunnen wij feitelijk terug kijken 
naar 2021 en de jaren daarvoor. Het streven voor Flevoland is om richting 



22 
 

Nr. Fractie Onderwerp Versie Pagina Vraag PH Antwoord 
2030 energieneutraal te worden in de mate van opwek en gebruik van 
energie. 

67 VVD Mobiliteit Boekwerk 87 

Concessie Ijssel Vecht is 2023-2035 is 
dat altijd 12 jaar? 

De Reus 

Nee. In de regel tussen 8 en 15 jaar. Als gevolg van de grotere investeringen 
die gemoeid zijn met ZE-bussen en laadinfrastructuur is er een trend 
zichtbaar naar een langere concessieduur. Concessieduur van 13 jaar is 
gebaseerd op de looptijd van de noodconcessie IJssel-Vecht (2 jaar 2021-
2023) en 13 jaar voor de concessie IJssel-Vecht. Daarmee is dit gelijk aan de 
economische levensduur van de bussen en behoeven er bij de overgang naar 
de nieuwe concessie door de nieuwe concessiehouder geen voertuigen 
overgenomen te worden. 

68 VVD Mobiliteit Boekwerk  88 
Begrijpen we goed dat door college 
wijziging in NOP dit provinciale beleid 
stagneert? 

De Reus 
Hiervoor wordt verwezen naar de beantwoording van vraag 23. 

69 VVD Mobiliteit Boekwerk 93 

We legaliseren de beheerstroken langs 
de wegen? Zij die nu illegaal? 

De Reus 

De provincie beschikt over beheerstroken langs provinciale wegen. Dit betreft 
grond in eigendom van de provincie. Deze beheerstroken zijn bedoeld als 
obstakelvrije zone voor verkeersdeelnemers (verkeersveiligheid), mogelijke 
reservering voor kabel & leidingen en mogelijke toekomstige ruimtelijke 
ontwikkelingen. De beheerstroken worden ook gebruikt om onderhoud op of 
langs de wegen veilig en makkelijk uit te kunnen voeren. Langs diverse 
provinciale wegen zijn delen van deze beheerstroken door particulieren in 
gebruik genomen en ingericht als een verlengde van een bestaande tuinen of 
ze worden gebruikt als parkeervoorziening. Dit fenomeen speelt met name in 
de Noordoospolder en is in de loop van de jaren zo ontstaan. Feitelijk zijn 
deze stroken onrechtmatig in gebruik door particulieren. De provincie wil 
deze stroken terugbrengen naar de originele situatie dan wel waar dit 
mogelijk is afspraken maken over het gebruik door middel van het afsluiten 
van een huurovereenkomst (legalisering van het gebruik).  

70 VVD Ondermijning PDF 106 

Wat is de reden dat er niet parallel aan 
de focus op corona en noodhulp, 
alsnog de activiteiten op het gebied 
van ondermijning uitgevoerd konden 
worden? 

Verbeek 

In de ondersteuning van de gemeenten heeft minder kunnen plaatsvinden 
omdat juist bij gemeenten de capaciteit die beschikbaar is voor OOV en 
ondermijning langere tijd en intensief te maken heeft gehad met inzet op de 
brede vraagstukken rondom enerzijds de Covid pandemie anderzijds rondom 
de opvang van en noodhulp aan Oekraïne(rs). 

71 VVD Weerstands- 
vermogen Boekwerk 138 

Is er meer duidelijkheid over het “ravijn 
2026” v.w.b. opschalingskorting en trap 
op trap af? (omvang teruggang 250 mio) 

Hofstra 

Die duidelijkheid is er helaas nog niet. Wij verwachten daarover meer 
informatie in de meicirculaire van het provinciefonds. Als daar duidelijkheid 
over komt zijn wij voornemens om u in ieder geval via een mededeling op te 
hoogte te stellen.  
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72 VVD Bedrijfsvoering Boekwerk 156 

Digitale weerbaarheid Doelstelling om 
in 2023 ISO certificeerbaar te zijn, gaan 
we dat halen? (svz) 

Fackeldey 

Context: 
Informatiebeveiliging raakt de gehele organisatie van ambtenaar tot 
bestuurder. De ISO certificering heeft als doel onze gehele organisatie zo 
goed mogelijk te beschermen en raakt daarom alle processen. Het gaat over 
beschermen van onze vitale IT infrastructuur en het implementeren van een 
set van maatregelen om bedreigingen te voorkomen maar het vraagt ook een 
stuk bewustwording. Om goed duidelijk te krijgen welke acties nodig zijn voor 
de ISO certificering is in de zomer van 2022 een uitvoeringsplan Digitale 
Weerbaarheid opgesteld. Doel is een systeem voor informatieveiligheid op te 
zetten, het ‘Information Security Management Systeem’ (ISMS). Dit systeem 
zal inzicht geven in de beschikbaarheid, integriteit en vertrouwelijkheid van 
onze informatievoorziening. Dit wordt in 4 deelprojecten geïmplementeerd. 
Als scope richten we ons op de generieke IT-infrastructuur en de processen 
Bibob, Burgemeesterszaken en Koninklijke Onderscheidingen. Voor 
informatiebeveiliging is binnen de eenheid IV 2 FTE beschikbaar. Dit is 
eigenlijk te weinig voor het kunnen uitvoeren van alle werkzaamheden die 
nodig zijn voor de ISO certificering, naast dat dit ook capaciteit van de gehele 
organisatie vraagt. Daarom wordt in het plan ook gevraagd om een 
incidenteel budget van € 0,28 mln. en wordt hiervoor een aanvraag gedaan in 
de zomernota.  
 
Antwoord: 
Van de 12 provincies zijn Noord-Brabant en recent Gelderland ISO 
gecertificeerd. We maken dankbaar gebruik van de aanpak/blauwdruk die 
Noord-Brabant en Gelderland hebben gebruikt. Ook zij hebben eerst voor de 
bovengenoemde processen een Implementatie Security Management 
Systeem opgezet. Langs deze processen kunnen de maatregelen, benodigd 
voor de toetsing van de certificering, geïmplementeerd en gemonitord 
worden. De gekozen processen zijn namelijk dusdanig “gevoelig” dat deze een 
groot aantal van de maatregelen zullen raken. Als we de maatregelen 
geïmplementeerd hebben zijn we voor 65% compliant en kan de resterende 
35%, nodig voor de ISO certificering, snel behaald worden omdat de impact 
van maatregelen dan inmiddels bekend is en minder tijd zal vragen. 
 
Kanttekening: 
Het werken aan een digitaal weerbaar fundament behelst meer dan alleen 
het essentiële onderdeel Informatiebeveiliging. Een weerbaar digitaal 
fundament is ook nodig om beter te kunnen samenwerken en data uit te 
wisselen met andere overheden en soms ook met private partijen. Een 
weerbaar digitaal fundament is ook nodig om onze ambitie naar een open en 
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transparante informatiehuishouding mogelijk te maken. Het vraagt ook om 
vereenvoudiging van ons IT landschap. Een weerbaar digitaal fundament 
vraagt dus meer dan alleen het implementeren van de maatregelen nodig 
voor de ISO certificering. 
Voor een kleine organisatie als provincie Flevoland maken we continu een 
zorgvuldige afweging waar de capaciteit op ingezet moet worden. Om aan al 
deze sporen te kunnen werken en ook tegelijkertijd de ISO certificering te 
behalen is meer capaciteit nodig. Echter, er is een groot gebrek aan 
personeel in de arbeidsmarkt waardoor het lastig is capaciteit te vinden en te 
behouden. Inmiddels wordt er gewerkt aan het opzetten van een brede 
wervingsactie om een flink aantal vacatures (bestaande formatie) binnen IV 
te kunnen gaan invullen.  
 
Resumé: 
We zijn gestart met de voorbereidingen voor de ISO certificering middels het 
uitvoeringsplan Digitale weerbaarheid. Om daadwerkelijk tot uitvoering van 
de maatregelen te komen is extra budget nodig en wordt in de zomernota € 
0,28 mln. budget aangevraagd. Naar verwachting zal in de 2e helft van dit jaar 
de impact van de implementatie van de maatregelen duidelijk zijn waardoor 
er een realistische planning gemaakt kan worden wanneer we als provincie 
Flevoland op kunnen gaan voor de certificering. Naar verwachting zullen we 
de datum 31-12-2023 niet behalen. Dit geldt overigens voor meerdere 
provincies.  
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73 VVD 

Niet in de 
balans 
opgenomen 
verplichtingen 

Boekwerk 206 

Verhuur vleugel provinciehuis OFGV. 
Wat is de omvang van het nieuwe 
contract? Appelman 

Het nieuwe contract is groot op jaarbasis afgerond € 0,17 mln. inclusief 
voorschot aan services. 

74 VVD 

Niet in de 
balans 
opgenomen 
verplichtingen 

Boekwerk 206 

OV, lopen wij een risico van 11.6 mio 
v.w.b. de OV concessie? 

De Reus 

Nee. In paragraaf 3.4, onderdeel B, is de jaarlijkse contractuele verplichting 
uit hoofde van de netto-exploitatiesubsidie OV-concessie IJssel-Vecht met 
ingang van 2024 ten bedrage van circa € 11,6 mln. (prijspeil januari 2023) 
opgenomen. Hier tegenover staat een eveneens toekomstige contractuele 
tegenprestatie (vervoersaanbod). 

75 VVD 

Niet in de 
balans 
opgenomen 
verplichtingen 

Boekwerk 206 

Hogering 2022, hebben wij inmiddels 
wel een voorschot ontvangen op de 
28,4 mio? De Reus 

Conform afspraken met het ministerie, wordt dit bedrag in 2023 ineens 
ontvangen.  

76 GroenLinks Water Boekwerk 17,22, 
23 

Er is minder uitgegeven dan begroot, 
wat is de reden? Gaat Flevoland de 
KRW doelen halen met de 
achteruitgang in de waterkwaliteit? Hoe 
wordt de drinkwatervoorziening 
geborgd in de toekomst en wat waren 
de activiteiten op dit vlak in 2022? 

Hofstra 

Er is minder geld uitgegeven dan begroot omdat projecten zijn 
doorgeschoven naar 2023-2024. Reden hiervoor is langdurige afwezigheid van 
medewerkers en de beperkte beschikbaarheid in de markt voor het uitvoeren 
van opdrachten. 
De KRW-doelen gaan we naar verwachting niet overal halen in 2027, ondanks 
dat we in de regio alle benodigde maatregelen tijdig hebben uitgevoerd. 
Enerzijds halen we de doelen deels niet omdat het tijd nodig heeft voordat 
het effect van de maatregelen meetbaar wordt, anderzijds heeft het Rijk 
verzuimd om de generieke maatregelen (zoals toelating en toepassing van 
gewasbeschermingsmiddelen en de meststoffenwetgeving) goed en tijdig op 
te pakken. 
De drinkwatervoorziening wordt geborgd met de driesporenaanpak zoals 
beschreven in het waterprogramma: Waterbesparing, gebruik juiste kwaliteit 
water voor juiste doel en blijven beschermen van de voorraad zuiver 
grondwater. Activiteiten die op dit vlak zijn uitgevoerd in 2022 is deelname 
aan landelijk overleggen, gesprekken met de buurprovincies en Vitens over 
de benutting van de voorraad grondwater, voorlichting over waterbesparing 
(in samenwerking met Vitens) en voorlichting over de bescherming van het 
grondwater (in samenwerking met de OFGV). 

77 GroenLinks Landschap van 
de Toekomst Boekwerk 19 

De activiteiten van het programma 
Landschap van de Toekomst zijn 
uitgevoerd in 2022. Dat is fijn. Maar het 
zou nog mooier zijn als we ook weten 
wat er is uitgevoerd, kunt u ons 
informeren? Wat waren de uitgaven in 
2022? 

De Reus 

Voor de activiteiten wordt verwezen naar het antwoord op vraag 33. De 
uitgaven bedroegen in 2022: € 0,26 mln. 
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78 GroenLinks Landbouw en 
Visserij 

Boekwerk 29 

Er worden een aantal belangrijke 
activiteiten genoemd zoals een 
voorstel voor de doorontwikkeling van 
de boerderij voor de toekomst, 
kringlooplandbouw, opschaling LMS, 
etc. Wanneer kunnen wij de resultaten 
tegemoet zien? 

Appelman 

De genoemde verkenningen hebben, samen met de adviezen van de Agro 
Expert Raad, geleid tot het aanbrengen van focus in de aanpak van 
'Landbouw: Meerdere Smaken'. Deze is beschreven in de 'Landbouw- en 
Voedselvisie', die op 22 maart 2023 aan Provinciale Staten is aangeboden. Een 
deel van de voorstellen kan wellicht een plek krijgen in het 'Provinciaal 
Programma Landelijk Gebied'. Verdere uitwerking is afhankelijk van koers en 
budget van de nieuwe coalitie. 
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79 GroenLinks Bodemdaling Boekwerk 30/32 

Waar staan we nu na vier jaar met 
concrete voorstellen voor de gebieden 
met bodemdaling? Wat is er in 2022 
uitgegeven aan de pilots en met welke 
resultaten? 

Van Gaal 

Na de start van het gebiedsproces in november 2021 (looptijd drie jaar) zijn 
drie kennissporen ingericht: 
 
1. Alternatieve verdienmodellen: welke keuze heeft de agrarisch ondernemer 
om geld te verdienen, als door vernatting de reguliere agrarische 
bedrijfsvoering minder oplevert? 
Resultaten: 
• Overzicht welke gewassen telen bij welke (afnemende) ontwateringsdiepte. 
• Inzicht in afnemende opbrengsten bij afnemende ontwateringsdiepte. 
• Overzicht van potentiële alternatieve verdienmodellen (en kansrijkheid voor 
pilot). 
• Globale marktverkenning van alternatieve gewassen/teelten specifiek voor 
de Flevolandse markt. 
• Inzicht in teelttechnieken in natte gebieden (bijvoorbeeld verbouw van uien 
in ruggen). 
 
2. Vernatting en waterhuishouding: welke oplossingen zijn er op het 
agrarische perceel en in het centrale watersysteem om de gevolgen van 
bodemdaling te beperken of voorkomen? 
Resultaten: 
Maatregelen watersysteem: 
• Flexibel peilbeheer, met name het peil zo laag mogelijk houden als wat 
binnen de peilbesluiten is geregeld. 
• Onderhoud van tochten in bodemdalingsgebieden (in verband met correcte 
afvoer, mogelijk opschonen en uitdiepen). 
• Extra maaien in bodemdalingsgebieden (3 in plaats van 2 maaibeurten). 
• Ook denken aan verfijnen peilvakken/gedifferentieerde peilen/peilbeheer 
(hierin is het relevant dat het gebied duidelijk begrensd wordt). 
Drainage maatregelen: 
• Peilgestuurde drainage in klei- en veengebieden.  
Onderzoek onderbemaling: 
• Onderzoek naar de mogelijkheden van onderbemaling zonder 
uitgangspunten duurzaam waterbeheer aan te tasten.  
 
3. Zon op land: onder welke voorwaarden is zon op land een alternatief 
verdienmodel, als door vernatting de reguliere agrarische bedrijfsvoering 
minder oplevert? 
Resultaten: 
• Vaststellen van set indicatoren om landbouwgrond te typeren als ‘niet 
geschikt voor hoogwaardige landbouw’. 
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• In beeld brengen van de mogelijkheden om vormen van extensieve 
landbouw en natuurontwikkeling te combineren met ‘zon op land’. 
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80 GroenLinks Bossen- 
strategie 

Boekwerk 34 

Wat zijn de uitgaven geweest voor de 
bossenstrategie? 

Hofstra 

Er zijn in 2022 twee uitgaven gedaan die ten laste zijn gekomen voor de post 
'Bossenstrategie' die onderdeel is van de reserve 'Flevoland natuurinclusief'. 
Het gaat om de volgende uitgaven: 
1. € 0,01 mln. voor het verzorgen van een Life-Climate-subsidieaanvraag bij de 
EU (aan Partners for Innovation). 
2. € 0,02 mln. voor participatie in het 'Aanvalsplan Landschap', wat 
mogelijkheden in beeld brengt om 10% groenblauwe dooradering te 
realiseren. Hiermee worden zowel doelen uit de 'Bossenstrategie', het 
'Actieplan biodiversiteit' én de 'Landschapsvisie' bediend. 
  
Daarnaast is er voor 2023 een verplichting aangegaan jegens 'Meer bomen nu' 
(onderdeel van Urgenda) voor een subsidie van maximaal € 0,08 mln. 
(exclusief btw) voor de periode 2023-2025, waarbij wij uitgaan van ca. € 0,03 
mln. per jaar. Afgelopen winter zijn circa 10.000 boompjes en struiken 
uitgedeeld. In 2022 heeft nog geen subsidie-uitbetaling plaatsgevonden.  
 
Ten slotte wordt de realisatie van de doelen van de bossenstrategie 
meegekoppeld met andere beleidstrajecten, zoals het reguliere natuurbeleid 
(realisatie van een beleef- en leerpad voor schooljeugd op de Floriade), het 
'Actieplan biodiversiteit' en programma 'Flevoland natuurinclusief' 
(gesprekken over meer bomen binnen dorpen en steden), 'Programma 
Natuur' (dat bijdraagt aan de revitalisering van bosgebieden), 'Landbouw 
Meerdere Smaken' (dat agroforestry ondersteunt) en de 'Transitieopgave 
Stedelijk Gebied' (waarbinnen wordt onderzocht of bosaanleg met 
woningbouw gecombineerd kan worden). De kosten voor betreffende 
meekoppelingen (vooralsnog met name proceskosten) worden bij de 
betreffende beleidstrajecten meegenomen. 

81 GroenLinks Biodiversiteit Boekwerk 37 

Wat zijn de uitgaven geweest voor het 
actieplan biodiversiteit? 

Hofstra 

Provincie Flevoland heeft in 2022 € 0,78 mln. uitgegeven aan het 'Actieplan 
Biodiversiteit'. De subsidies aan het waterschap en 3 gemeenten bedragen in 
totaal € 0,33 mln., deze overheden dragen zelf ook minimaal 50% bij aan de 
versterking van de biodiversiteit. € 0,05 mln. is via het Luchthavenfonds 
onderdeel biodiversiteit aan 2 voorstellen uitgekeerd. € 0,06 mln. aan 
projecten van agrariërs en € 0,03 mln. aan projecten in verschillende 
natuurgebieden. € 0,1 mln. is door de provincie zelf uitgegeven aan 
ecologisch bermbeheer en de begeleiding hiervan. Nog eens € 0,1 mln. aan 
communicatie en educatie voor het gehele 'Actieplan Biodiversiteit'. En 
ongeveer een € 0,1 mln. aan monitoring. 
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82 GroenLinks  Economie Boekwerk 44 

Hoe komen de indicatoren in % tot 
stand?  

De Reus/ 
Appelman 

De indicatoren zijn aan het begin van de collegeperiode bepaald. Voor het 
MITC is de realisatie van de ontwikkeling de indicator. De realisatie vindt 
vooral na 2022 plaats, zodat het nu nog om een beperkt deel gaat van 10 % 
(de windtunnel is gerealiseerd in deze periode). In het geval van het 
scholingsfonds maritiem noordelijk Flevoland (inclusief pilot) geven de 
indicatoren aan hoeveel % van het totale budget in de regeling is uitgegeven. 
Doordat de regeling succesvol is geweest, is het budget opgehoogd en 
daardoor is er meer dan 100% bereikt. 

83 GroenLinks Economie Boekwerk 50 

Wat zijn werksporen Alderstafel 
Lelystad? 

De Reus 

Indertijd zijn er via 9 werksporen afgesproken bij de Alderstafel. De 9 sporen 
zijn 'landzijdige ontsluiting', 'routestructuur', 'regionaal-ruimtelijke 
ontwikkeling', 'leefbaarheid/beperking geluidshinder', 'economische 
structuur versterking', 'vergunningen', 'general aviation', 
'verkeersverdelingsregeling' en 'gewijzigd Luchthavenbesluit'. De provincie is 
en was vooral betrokken bij de landzijdige ontsluiting, de regionaal-
ruimtelijke ontwikkeling en economische structuur versterking in het 
gebiedsprogramma en daarnaast de inpassing in de omgeving 
(leefbaarheid/beperking geluidshinder). 

84 GroenLinks Economie Boekwerk 52 

Flevokust Haven: de inkomsten vallen 
tegen, maar er zijn ook meer 
inkomsten, hoe zit dat?     Appelman 

Onder 'risico's en beheersmaatregelen' staat dat de kans aanwezig is dat de 
haven voor een bepaalde periode niet wordt verpacht en minder inkomsten 
genereert om de investeringen en beheerslasten van de haven te dekken. Dit 
risico heeft zich tot op heden niet voorgedaan, omdat de haven continue is 
verpacht en dus voldoende inkomsten genereert. 

85 GroenLinks Economie Boekwerk 52 

Welk onderwijsinstituut verzorgt het 
aanbod op de maritieme campus op 
Urk? Wat is ‘practoraat’? 

Appelman 

ROC Friese Poort op Urk. In het project 'Maritieme campus' wordt 
samengewerkt met verschillende hogescholen en kennisinstituten.  
Een practoraat is een expertiseplatform binnen een mbo-instelling waar 
praktijk(gericht) onderzoek wordt uitgevoerd. Doel is het verspreiden van 
kennis en innovatie, en opleiden tot innovatief vakmanschap. Een practoraat 
bestaat uit een ‘kenniskring’ met een practor en docent-onderzoekers. Ook 
docenten, studenten en partners vanuit het (regionale) bedrijfsleven zijn 
actief betrokken. Het practoraat slaat de brug tussen onderwijs, onderzoek 
en (regionale) bedrijfsleven. 
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86 GroenLinks Cultuur en 
erfgoed Boekwerk 57 

Op het gebied van cultuur en erfgoed 
heeft de provincie een bijdrage 
geleverd aan een breed en divers 
cultureel klimaat. Wat zijn de 
belangrijkste resultaten op het vlak van 
het diverser maken van het culturele 
klimaat? 

Rijsberman 

De provincie heeft In een aantal regelingen het criterium 'Spreiding' 
opgenomen om te zorgen voor zo veel mogelijk verdeling van de middelen 
over heel Flevoland. Daarnaast vraagt de provincie hoe de aanvrager omgaat 
met de culturele 'Code Diversiteit en inclusie'. Het doel van de code is dat de 
culturele sector de brede diversiteit van de Nederlandse samenleving 
representeert. Basisvereiste is dat de sector gelijkwaardig toegankelijk is 
voor iedereen: als maker, producent, werkende en publiek. Voorbeelden van 
breed, en divers aanbod: Jazz festival, festival sunsation, provinciale 
instelling Kunstlink (cultuurparticipatie/talentontwikkeling/amateurkunst), 
Dag van de oude muziek, NOPPOP (in Noordoostpolder), Muzikaal 
Theaterspecktakel Eiland in de verte (Urk); verder het toegankelijk maken van 
theater voor blinden en slechtzienden door live audiodescriptie. Daarnaast 
heeft de provincie in 2022 gewerkt aan de voorbereiding van het 
programmaonderdeel binnen het Flevolands fonds voor culturele 
ontwikkeling. Dat heeft geleid tot het recent gelanceerde productiehuis Carte 
Blanche; dat richt zich met name op makers met een grote diversiteit aan 
achtergronden in het zogenoemde informele circuit; zij werken vaak multi-
disciplinair en dragen bij aan vernieuwing. Hiermee ontstaat een diverser 
aanbod en wordt een diverser publiek bediend.  

87 GroenLinks Cultuur en 
erfgoed Boekwerk 58 

In Flevoland is het goed wonen, werken 
en recreëren met een versterkte 
Flevolandse identiteit en een verbeterd 
imago. Op basis van welke criteria is 
deze conclusie getrokken? 

Rijsberman 

Het gaat hier niet om een conclusie maar om het beoogd maatschappelijk 
effect dat provincie Flevoland nastreeft met onder andere beleidsinzet op 
'Sport', 'Recreatie & Toerisme' en 'Cultuur en Erfgoed'. Daarnaast ook vanuit 
Economie voor wat betreft bedrijvigheid/werk en vanuit Ruimte voor wat 
betreft Wonen. In hoeverre inwoners/bedrijven/bezoekers vinden dat hiervan 
sprake is, wijst onderzoek/monitoring uit. Binnen de verschillende 
beleidsdisiplines wordt daarom ook ingezet op monitoring, zie indicatoren. 

88 GroenLinks Cultuur en 
erfgoed 

Boekwerk 58 

De promotie van de culturele en 
toeristisch-recreatieve voorzieningen 
heeft geleid tot grotere bekendheid, 
hogere bezoekersaantallen en kansen 
voor ondernemers, waarop is dit 
getoetst? 

Rijsberman/ 
Fackeldey 

De verbonden partij Visit Flevoland voert in opdracht van provincie Flevoland 
de promotie van Flevoland uit. De effecten van de promotie-inspanningen 
worden gemeten aan de hand van mediawaarde en bereik (zie indicatoren). 
De betrokkenheid en kansen voor ondernemers om aan te haken en 
onderdeel te zijn van deze promotieactiviteiten wordt per jaar weergegeven 
in een jaarrapportage. Voor 2022 worden de jaarcijfers verwacht in juni 2023. 
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89 GroenLinks 
Cultuur en 
erfgoed Boekwerk 62 

Flevolands fonds voor culturele 
ontwikkeling: er zijn tien projecten 
goedgekeurd, maar ook enkele 
afgewezen, waaronder het 
veelbezochte Weilandfestival in 
Dronten. Tegelijkertijd is er een positief 
saldo van het programma cultuur en 
erfgoed. Waar wordt dit saldo aan 
besteed in 2023? Zou dit bedrag aan 
talentontwikkeling podium kunsten 
worden besteed? Dit fonds is namelijk 
uitgeput voor 2023.  

Rijsberman 

De afwijzing van het Wijland festival heeft betrekking op de aanvraag voor 
2023 onder de nadere regel Professionele podiumkunst; dit staat los van het 
Flevolands fonds voor culturele ontwikkeling. De onafhankelijke 
adviescommissie heeft de aanvraag voor het Wijland festival getoetst aan de 
criteria van deze nadere regel en geconcludeerd dat deze te weinig punten 
heeft gescoord om in aanmerking te komen voor een subsidie. GS hebben dit 
advies overgenomen en de aanvraag voor 2023 afgewezen.  
Het positief saldo van programmaonderdeel 4.2 'Cultuur en Erfgoed' wordt 
toegelicht op pagina 64 van de jaarstukken en heeft zowel betrekking op de 
reserve als op het rekeningresultaat. Bij het voorstel van GS tot 
resultaatbestemming is voor een aantal onderwerpen voorstellen gedaan hoe 
het voordeel in te zetten in 2023. Een voorstel over het budget voor de 
regeling Talentontwikkeling podiumkunst maakt hier geen deel van uit.  
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90 GroenLinks Krachtige 
samenleving 

Boekwerk 63 

Jeugddebatten: in hoeverre is er met de 
inzichten van de jongere generatie iets 
gedaan binnen het provincie bestuur? 
Welke effecten heeft de facilitering 
hiervan gehad voor de kennis van 
jongeren over democratie en de 
provinciale organisatie? Hoe staat het 
met de jongerenraad? 

Fackeldey 

Antwoord vanuit de Jongerenraad: 
 
Geachte Provinciale Staten, 
 
Namens GroenLinks zijn aan de jongerenraad meerdere vragen gesteld 
omtrent de participatie van jongeren en hoe het ervoor staat met de raad. De 
raad heeft hierop geantwoord.  
 
De eerste vraag die de raad is gesteld is in hoeverre is er met de inzichten 
van de jongere generatie iets gedaan binnen het provinciebestuur? Tijdens 
het provinciaal jeugddebat van 2021 (een project van de Nationale Jeugdraad) 
werd er door 2 van onze leden voorgesteld om een provinciale jeugdraad op 
te zetten, die zich focust op klimaatbeleid. Vanuit de provincie werd hier 
(voornamelijk door Statenleden) erg positief op gereageerd. Wij kregen direct 
de kans om op gesprek te komen en de jongerenraad officieel op te zetten. 
Tijdens het gehele proces konden wij vragen stellen en hulp vragen wanneer 
nodig. Ook werd de jongerenraad uitgenodigd voor evenementen als Samen 
de Boer op, de verkiezingsavond op het provinciehuis en het 
Toekomstberaad. Dit lijkt echter een zeldzame gebeurtenis, wij kennen 
namelijk geen andere voorbeelden waarin de inzichten van jongeren werden 
gebruikt door het provinciebestuur. Tijdens het provinciaal jeugddebat van 
2022 zijn er geen toezeggingen gedaan of ideeën van de jongeren 
overgenomen. De Jongerenraad zoekt actief naar nieuwe leden. Een mooi 
voorbeeld hiervan is het provinciaal jeugddebat waarbij een van onze leden 
de mogelijkheid kreeg om onze organisatie te promoten. De raad doet nog 
veel meer om nieuwe leden aan te trekken en zou graag ondersteuning 
daarvoor willen krijgen van de provincie.    
 
De tweede vraag die ons werd gesteld is welke effecten heeft de facilitering 
gehad voor de kennis van jongeren over democratie en de provinciale 
organisatie? Het is bij ons als raad bekend dat het provinciebestuur nog niet 
heel veel effect heeft gehad op de facilitering van de kennis van jongeren 
over democratie en de provinciale organisatie. Wij als raad adviseren de 
provincie daarom om meer aandacht te besteden aan het betrekken van 
jongeren bij de verkiezingen en het bestuur binnen de provincie. De 
Jongerenraad wil daar verandering in brengen en heeft plannen om hiervoor 
een jongerenpanel te organiseren. Het plan hiervoor is om een avond te 
organiseren waarop jongeren uit heel Flevoland worden uitgenodigd om 
politieke vraagstukken te bespreken en jongeren te informeren over het 
bestuur in Flevoland. Ook wil de raad graag in gesprek gaan met de 
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verschillende jeugdraden in heel Flevoland om de samenwerking te 
bevorderen en de impact van jongeren in Flevoland te vergroten.  
 
De laatste vraag die ons werd gesteld was: Hoe staat het met de 
jongerenraad? Het is een jaar geleden dat de raad werd gevormd, en nu komt 
de raad echt op gang! Er zitten jongeren uit Lelystad, Almere en Urk in de 
raad en ze zijn druk bezig om jongeren uit andere steden te werven zodat 
heel Flevoland vertegenwoordigd is. Zo houdt de raad zich bezig met het 
bezoeken naar evenementen, gaf de raad interviews op de verkiezingsavond 
en namen ze een podcast op voor het Toekomstberaad Flevoland 2050. Ook 
zijn ze druk bezig met het bijwonen van workshops en andere evenementen 
waar jongerenraden uit heel Nederland bij elkaar komen om ervaringen en 
kennis over jongerenparticipatie uit te wisselen. Volgende punt op de agenda 
van de Jongerenraad is het schrijven van adviesrapporten voor PS.  
 
De raad hoopt in de toekomst meer informerende evenementen te bezoeken, 
dagen te organiseren om jongeren meer te betrekken bij de politiek en de PS 
en andere werknemers van de provincie te helpen met eventuele vragen en 
hulp. Voor meer informatie over de raad of als u op de hoogte wilt blijven 
over de activiteiten van de raad kunt u hun Linked-In pagina en de Instagram 
in de gaten houden! 
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91 GroenLinks Krachtige 
samenleving Boekwerk 67 

Regenboogprovincie: Wat zijn de 
ervaringen/resultaten van de 
buitententoonstelling ‘The Unseen”? 
Hoe wordt het gebruik van het 
lespakket op scholen gevolgd de 
komende jaren? 
Wat is het vlaggenprotocol t.a.v. andere 
LHBT dagen, zoals ‘pride month’, 
internationale dag tegen homofobie 
etc.? 

Fackeldey 

De ervaringen en resultaten van de "Celebrating the Unseen" 
buitententoonstelling zijn terug te lezen in het eindverslag van de 
subsidieverlening (document #3073314). Hoewel er sprake was van 
vandalisme en een negatieve reactie van een luide minderheid, waren er veel 
meer positieve reacties en steunbetuigingen.  
- Het gebruik van de verschillende lespakketten waar wij subsidie aan 
hebben verleend wordt gemonitord via de eindverslagen die de ontvangers 
aan ons leveren. 
- Er is geen vlaggenprotocol voor het gebruik van de regenboogvlag. We 
vlaggen nu alleen tijdens Coming Out week. 

92 GroenLinks Krachtige 
samenleving Boekwerk 66 

Overige activiteiten: gaat de provincie 
in 2023 een bijdrage leveren aan 
KetiKoti (150 jaar afschaffing van de 
slavernij)? Fackeldey 

Dit is geen technische vraag in het kader van de jaarrekening 2022. 
Ter gelegenheid van de Keti Koti herdenking a.s. 30 juni is met stichting 30 
juni-1 juli Flevoland (Keti Koti Flevoland) afgesproken dat zij gebruik mogen 
maken van een ruimte het provinciehuis. Bij het Prins Bernard Cultuurfonds is 
wel een aanvraag ingediend voor een bijdrage aan de Keti Koti herdenking. 
Deze aanvraag is afgewezen. Op dit moment is er geen subsidieaanvraag met 
betrekking tot Keti Koti bij de provincie in behandeling. 

93 GroenLinks Energie Boekwerk 70 t/m 
76 

Welke inspanningen zijn er geweest 
qua activiteiten en uitgaven aan het 
verbreden van het 
draagvlak/acceptatie van windenergie? 
Is het draagvlak veranderd? 

Fackeldey 

De inspanningen zijn gelegen in de zichtbaarheid van de provincie bij de 
diverse windplannen. Dit omvat gesprekken met (bezorgde) inwoners, maar 
ook voortdurende contact met de initiatiefnemers. Daarnaast is er goed 
contact met het Windexperience Center 11 Beaufort. Tot slot is de 
mogelijkheid van ‘Windday 2023’ financieel ondersteund en is gestart met 
onderzoek van naderingsdetectie teneinde overlast door de verplichte 
obstakelverlichting op de nieuwe molens te verminderen. Door de 
inspanningen is het draagvlak en acceptatie onder de bevolking hoog. Dit 
blijkt uit de online raadpleging vanuit RES; er is grote maatschappelijke 
betrokkenheid in Flevoland ten aanzien van het opwekken van duurzame 
energie. 

94 GroenLinks Energie Boekwerk 71 

Zijn er al concrete plannen/afspraken 
voor energieopslag (energie in balans) 

Fackeldey 

Recent is PS via mededeling #3056102 geïnformeerd over de ontwikkeling van 
een 3-tal initiatieven voor grootschalige batterijopslag in Flevoland middels 
een zogenaamd experimentenkader. Voorts zijn onderzoeken gestart om de 
mogelijkheden van productie, opslag en gebruik van waterstof als 
energiedrager te ontwikkelen. 
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95 GroenLinks Energie Boekwerk 74 

Kunt u toelichten welke concrete 
effecten de 9 kenniscafe’s vanuit FEA 
hebben gehad op de energietransitie? 

Fackeldey 

De kenniscafés van de ‘Flevolandse Energieagenda’ (FEA) hebben de volgende 
doelen: 
Het overdragen van kennis met betrekking tot de energietransitie om 
daarmee; 
1. Inzichtelijk te maken wat de actuele ontwikkelingen en innovaties binnen 
de (Flevolandse) energietransitie zijn. 
2. Het creëren van duidelijkheid over mogelijkheden en beperkingen in de 
energietransitie. 
3. Maatschappelijk draagvlak en bewustwording van de eigenbijdrage binnen 
de energietransitie creëren. 
4. Het stimuleren van kennisdeling zodat deze vrij gebruikt kunnen worden 
om de energietransitie te bevorderen.  
5. Het inspireren en motiveren van partners en belangstellende om 
gezamenlijk bij te dragen in de energietransitie. 
6. Stimuleren van groei van het FEA-netwerk waardoor inzichtelijk wordt waar 
welke expertise te vinden is en samenwerking bij projecten wordt 
gestimuleerd.  
  
De directe effecten van de FEA-Kenniscafé zijn moeilijk meetbaar. Wel is 
meetbaar dat de kenniscafés regelmatig worden bekeken en daarmee de 
kennis wordt doorgegeven (zie onderstaande tabel). Daarnaast heeft het FEA-
Netwerk zich afgelopen jaar uitgebreid van 50 naar 60 Partners wat blijk geeft 
van de behoefte aan samenwerking en kennisdeling. Ook in gesprekken met 
partners komen de kenniscafés regelmatig naar voren en verwijzen partners 
ook zelf door naar de kenniscafés.  
 
De uitzendingen worden regelmatig teruggekeken.  
Datum - Onderwerp - Aantal keer bekeken (tot 24-5-2023) 
13-04-2023 - Bedrijven helpen bij netcongestie - 81 
09-03-2023 - Gedragsverandering en bewustwording creëren - 129 
02-02-2023 - De onderzoeken bij de WUR - 43 
22-12-2022 - Verschillende soorten Warmtebronnen - 109 
24-11-2022 - Rolverdeling in de Energietransitie/werken aan 
energieweerbaarheid - 31 
03-11-2022 - Waterstof bij Sinnewetterstof in Oosterwolde (Fr.) - 82 
06-10-2022 - Collectieve warmtesystemen - 63 
01-09-2022 - De toekomst van ons netwerk - 114 
01-06-2022 - Renewable Energyhub Flevoland (REF) - 143 
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96 GroenLinks Duurzaamheid Boekwerk 77 

Kunt u iets meer zeggen over hoe CO2 
reductie, circulair inkopen en 
duurzaamheid zijn toegepast bij het 
inkoop- en aanbestedingsbeleid van de 
provincie? Op welke manier stimuleert 
de provincie bij aanbestedingen de 
toepassing van hernieuwbare energie, 
biologisch en circulaire economie? 

Van Gaal 

“A. Bij Inkopen neemt de provincie duurzaamheidsaspecten in acht. Binnen 
de financiële mogelijkheden wordt bij de provinciale inkopen en 
aanbestedingen aandacht besteed aan: - Het stimuleren van de biobased- en 
circulaire economie - Het minimaliseren van het materialen- en 
energieverbruik (energieneutraal) - De toename van hernieuwbare 
energieproductie. 
B. Waar mogelijk zet de provincie zelf de stap naar circulair en werkt de 
provincie toe naar energieneutraal. De provincie gaat bij haar inkopen en 
aanbestedingen de vraag naar groene en gebruikte materialen stimuleren en 
ondernemers stimuleren om circulair te werken. 
C. De provincie wil het verder verduurzamen van inkoop stimuleren, waarbij 
de CO2-voetafdruk van de te leveren diensten, werken en producten één van 
de afwegingscriteria is. Het verminderen van de CO2 uitstoot is voor de 
provincie het vertrekpunt bij het ontwerpen, aanleggen, beheren en 
onderhouden van onze (vaar)wegen.” 
  
Bij daadwerkelijke inkooptrajecten wordt waar mogelijk aandacht gegeven 
aan genoemde onderwerpen. Daarnaast wordt momenteel het inkoopbeleid 
herijkt. Onderdeel hiervan is dat provinciale doelstellingen op genoemde 
beleidsterreinen worden toegevoegd dan wel nader worden uitgewerkt. In het 
vernieuwde inkoopbeleid wordt aandacht gegeven aan deze en andere 
beleidsthema’s omtrent duurzaamheid onder de gemeenschappelijke noemer 
Maatschappelijk Verantwoord Opdrachtgeven & Inkopen (MVOI). Hieronder 
valt: Milieu-, Klimaat- en Natuurvriendelijk inkopen, circulair inkopen, 
ketenverantwoordelijkheid, sociaal inkopen en ethisch inkopen. Als 
onderdeel van het hoofdstuk sociaal inkopen van het nieuwe inkoopbeleid 
zal er aandacht zijn voor Social Return. Zie ook de mededeling PS (#3068875) 
als reactie op de motie SROI (#3040260) 
  
Met betrekking tot CO2 reductie wordt in het hernieuwde inkoopbeleid 
benadrukt dat de provincie zich heeft gecommitteerd aan het Klimaatakkoord 
en de bijbehorende doelstellingen. Ten aanzien van het thema Circulair 
inkopen wordt benadrukt dat de provincie zich onder andere heeft 
gecommitteerd aan MRA-doelstellingen: 50% circulair inkopen in 2023 en het 
einddoel 100% circulair inkopen in 2030. 
 
Bij aanbestedingen van infrastructurele werken maken we gebruik van de 
Milieu Kosten Indicator (MKI). De MKI geeft inzicht in de milieu-impact van de 
toegepaste materialen. Met behulp van de MKI sturen we op het gebruik van 
duurzame circulaire materialen met een lage CO2 uitstoot. We hanteren bij 
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aanbestedingen de MKI waarde als stimuleringsmaatregel. Hiermee belonen 
we opdrachtnemers die inschrijven met duurzame mengsels. We zetten 
hiermee in op het gebruik van nieuwe duurzame asfalt- en betonmengsels 
met een lage CO2 uitstoot en een hoge mate van circulariteit. 
  
Ook bij aanbestedingen van leveringen en diensten wordt aandacht gegeven 
aan hernieuwbare energie, biologisch en circulaire economie. Dit gebeurt 
veelal aan de hand van inkoopinstrumenten zoals bijvoorbeeld de MVI-
criteriatool, marktanalyses en -consultaties, en MRA Handreikingen. Te 
denken valt aan een aanbesteding voor Warme Dranken Automaten waarbij 
inschrijvers is gevraagd naar de mate van circulariteit van de apparaten, 
energieverbruik en gebruik van duurzame ingrediënten of een aanbesteding 
voor Beveiliging en Hospitality medewerkers waarbij onder andere is gegund 
op circulaire bedrijfskleding. Bij aanbestedingen waarbij het leveren van 
voedsel een rol speelt wordt ook gelet op de mate waarin biologische 
ingrediënten worden gebruikt. 
  
Voor een volledig overzicht van recente resultaten op het gebied van MVOI 
wordt verwezen naar de rapportage ‘MVOI 2022’ die 22 februari dit jaar aan PS 
is aangeboden. (Mededeling PS; registratienummer 3074458 en Rapportage 
MVOI 2022; registratienummer 3074458). 
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97 GroenLinks Klimaat Boekwerk 80 

Wat heeft de verkenning naar de 
Flevolandse uitstoot van 
broeikasgassen opgeleverd? Is hier een 
rapport over?  

Fackeldey 

Het rapport ‘Verkenning Klimaatplan Flevoland’ is voorbereid door 
onderzoeksbureau Quintel, in samenwerking met het bureau Overmorgen en 
Arcadis. In het rapport is de actuele en historische uitstoot van 
broeikasgassen berekend. Ook is berekend wat de verwachte uitstoot in 
Flevoland in 2030 zal zijn en zijn er drie scenario’s berekend die inzicht geven 
in de effecten van het provinciaal beleid. Het rapport is toegelicht in de 
vergadering van de toenmalige commissie RND van 31 augustus 2022. In de 
vergadering van de Integrale Commissie van 5 april 2023 is oriënterend 
gesproken over het voornemen van GS om een provinciaal klimaatplan voor 
te bereiden, waarbij genoemde verkenning als bijlage aan de 
vergaderstukken was toegevoegd. 

98 GroenLinks  Mobiliteit Boekwerk 87 

Gooilijn/Flevolijn: ziet u mogelijkheden 
in de toekomst voor het verbeteren van 
de infrastructuur, zodat er meer (en 
snellere) treinverbindingen komen 
tussen Flevoland en Utrecht?  

De Reus 

Korte termijn: NS beoogt met de dienstregeling 2025 de treinverbinding 
Utrecht-Almere te versnellen met ca 6 minuten.  
 
Middellange termijn: op de Gooilijn (Amersfoort-Weesp) zal rond 2029 
gedeeltelijk (tot Hilversum) ERTMS (nieuw beveiligingssysteem) worden 
aangelegd. Een uitbreiding van 2 naar 4 sporen op dit traject lijkt niet 
haalbaar vanwege de dichte bebouwing /natuurgebieden rond het spoor en 
is daarnaast ook niet voorzien in de meerjarenplannen van het Rijk tot 2040.  
 
Lange termijn: Meer treinen tussen Almere en Utrecht is alleen mogelijk als 
de goederentreinen die via Weesp naar Amersfoort rijden een andere route 
krijgen (project ‘GNOE’ = goederen Noord-Oost Europa) èn er ruimte op de 
Hollandse Brug komt (hier passen maximaal 16 treinen per uur - voor het 
project ‘PHS SAAl’ per 2030 zijn deze 16 treinen al ingevuld en rijden er 
richting Utrecht 2 treinen per uur). Meer ruimte op de Hollandse Brug kan er 
komen zodra de IJmeerverbinding is aangelegd en een deel van het 
reizigersvervoer dat nu met sprinters naar Amsterdam Centraal rijdt, 
overgenomen kan worden door de metroverbinding via de IJmeerlijn. Voor 
zowel de realisatie van GNOE als de IJmeerverbinding ligt er nog geen 
besluitvorming van het Rijk met de regio's.  
 
Grote investeringen in de infrastructuur als een uitbreiding van de Hollandse 
Brug en/of het aantal sporen rond Almere zijn niet voorzien en ook niet te 
verwachten gelet op de zeer beperkte investeringsbudgetten bij het Rijk. 
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99 GroenLinks Mobiliteit Boekwerk 90 

Kunt u iets meer melden over de 
perspectieven van smart mobility? Zijn 
er concrete voorstellen? 

De Reus 

Naar verwachting zal de ontwikkeling in Nederland in de komende jaren 
gericht zijn op:  
• Digitalisering: 
Uniforme levering publieke mobiliteitsdata doorgroeiend naar digital twin. 
• Autonoom vervoer: 
Verantwoorde en geleidelijke introductie. 
• MaaS: 
Gestructureerd inclusief vraaggericht vervoer met marktpartijen ontwikkelen 
en opnemen in de mobiliteitsketen. 
• HUBS: 
Buurt, wijk, stads en regionale en logistieke hubs realiseren als onderdeel 
van bredere mobiliteitsprogramma’s. 
Flevoland werkt zowel op landelijke schaal als regionaal met de Flevolandse 
gemeenten aan het openstellen van publieke mobiliteitsdata (onder andere 
Data top 15). De introductie van zelfrijdend vervoer vergt naast 
technologische ontwikkeling ook het inrichten van een stelsel voor toelating 
en gereedmaken van infrastructuur en wegkantsystemen. Dit begint op 
nationaal niveau en hierin participeert Flevoland. Mobility as a Service wordt 
in Flevoland mogelijk als publieke mobiliteitsdata beschikbaar is voor alle 
marktpartijen. Zowel in de stedelijke omgeving als op het platte land van 
Flevoland liggen er kansen en is er interesse. Als provincie zijn wij in overleg 
met de Flevolandse gemeenten om de eerste experimenten te starten. HUBS 
als onmisbare schakels in een duurzame mobiliteitsketen worden steeds 
meer herkend door de Flevolandse gemeenten en de achttal 
geprogrammeerde regionale personenhubs van de provincie geven onze 
ambitie weer.    

100 GroenLinks Bestuur Boekwerk 107 

Kunt u aangeven op welke manier de 
capaciteit voor ondermijning is 
opgeschaald, waar moeten we aan 
denken? Verbeek 

Met ingang van 1 december 2022 is een projectleider ondermijning in dienst 
van de provincie. 
Daarnaast wordt (opnieuw) geworven voor capaciteit voor Bibob. De Wet 
Bibob (Bevordering integriteitsbeoordelingen door het openbaar bestuur) 
vormt één van de instrumenten die de provincie inzet in het kader van 
integriteit en de bestuurlijke aanpak van ondermijning. 

101 50PLUS Jaarresultaat 
2022  PDF 7 

Het is wederom duidelijk dat er een 
substantiële onderbesteding heeft 
plaatsgevonden in de jaarresultaten 
2022, net zoals in de voorgaande jaren. 
Kan het college itemniveau specifiek 
aangeven waarom budgetten niet zijn 
uitgegeven en dus waarom er wederom 

Hofstra 

Hiervoor wordt tevens verwezen naar de beantwoording van vraag 52. Voor 
een nadere uitsplitsing van, en toelichting op hooflijnen op, het resultaat 
verwijzen wij naar de analyse op het jaarrekeningresultaat op pagina's 176 tot 
en met 178 in de jaarstukken. Voor een meer gedetailleerde toelichting (op 
itemniveau) wordt verwezen naar de diverse verschillenanalyses per 
programmaonderdeel in de jaarstukken.  
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een substantiële onderbesteding heeft 
plaatsgevonden? 

102 50PLUS Weerstands- 
vermogen  

 PDF 7 

Weer zich vastgesteld in de “nota risico 
en weerstandsvermogen 2021” dat het 
weerstand vermogen pas op het 
allerlaatste moment mag worden 
aangepast. Er staat “het doen van een 
beroep op het weerstand kan pas op 
het allerlaatste stapje toe te passen” 
kan het college uitleggen waarom 
alsnog gekozen is om de 
weerstandcapaciteit aanzienlijk te 
verlagen, en of er geen enkele andere 
mogelijkheid meer aanwezig is om het 
weerstandsniveau op peil te houden? 
Zie ook pagina 10 jaarrekening. 

Hofstra 

De weerstandscapaciteit is niet afgenomen maar toegenomen. Wellicht wordt 
in de vraag de weerstandsratio bedoeld. Vergeleken met de 
Programmabegroting 2023 is het risicoprofiel toegenomen van circa € 8,8 
mln. tot ca. € 13,9 mln. De weerstandscapaciteit is ook toegenomen van ca. € 
17,6 mln. tot circa € 19,9 mln. Per saldo neemt de weerstandsratio af (van 2,0 
naar 1,4), maar blijft binnen de door PS vastgestelde bandbreedte van 1,1 tot 
2,0. Het risicoprofiel is een optelling van alle financiële risico's, de 
weerstandscapaciteit kan gezien worden als buffer dat daartegenover staat. 
De weerstandsratio is de verhouding tussen de weerstandscapaciteit en het 
risicoprofiel. De weerstandsratio ligt nog binnen de bandbreedte van 1,1 tot 
2,0, dus hoeft op dit moment de weerstandscapaciteit (= buffer) niet te 
worden verhoogd. 

103 50PLUS 
Indicatoren 
woning- 
voorraad 

 PDF 16 

Kan het college aangeven waarom de 
huidige woningvoorraad ondanks dat 
streefcijfer 3500 was is blijven hangen 
op 3165 gezien dit zelfs lager is dan de 
voorraad van 2021? 

De Reus 

Onze cijfers zijn een optelsom van de bouwplannen in de zes gemeenten. De 
zes gemeenten verwachtten in 2022 3.500 nieuwe woningen te bouwen, maar 
dit aantal is niet gehaald.  

104 50PLUS 
Indicatoren 
Almere 2.0  PDF 16 

Op welke manier verhoudt zich het 
stoppen van het museum hem zich tot 
de cijfers zoals gesteld in de 
jaarrekening?  

De Reus 

U heeft hierover recent een PS-voorstel ontvangen (#3080959), dat op 7 juni 
2023 beeldvormend aan de orde komt. Hierin staat de actuele informatie die 
bij het opstellen van de jaarrekening nog niet bekend was. 

105 50PLUS 

Doelenboom 
ruimtelijke 
ontwikkeling 
wonen en 
landschap 

 PDF 17 

Als doel staat er dat de 
woningvoorraad gerealiseerd zou zijn. 
Bij de indicatoren hebben wel vast te 
kunnen stellen dat dit niet het geval is. 
Waarom niet? 

De Reus 

Op 13 maart 2023 zijn twee woondeals ondertekend waarmee we met onze 
partners hebben vastgelegd dat in Flevoland tot en met 2030 (gerekend vanaf 
2022) circa 40.000 woningen worden gebouwd. Hiermee zijn de doelstellingen 
- ook per gemeente - veel concreter geworden dan ze in de jaren daarvoor 
waren en kan vanaf nu veel beter gemonitord worden of in alle zes 
gemeenten de ambities worden per jaar worden waargemaakt.  

106 50PLUS 1.1.3 Lelystad 
next level 

Product-
resultaat 9 

Hoe komt het dat er van de begroting 
van € 153.000 er maar € 44.496 is 
uitgegeven? Rijsberman 

Door onderbemensing bij Lelystad hebben we de afgelopen tijd niet de vaart 
kunnen maken die we graag wensen. In de tweede helft van 2022 is dit 
verbeterd en zijn we ook weer kosten gaan maken. In de tweede helft van 
2023 wordt aan u een geactualiseerd afsprakenkader met een nieuw 
uitvoeringsprogramma 2023-2026 voorgelegd. 
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107 50PLUS 
1.1.4 Flevoland 
bouwt aan 
Nederland 

Product-
resultaat 10 

Web Post 12 zien wij dat een 
onderbesteding heeft plaatsgevonden 
van meer dan 30% op 
subsidieprogramma Flevoland bouwt. 
Kan het college aangeven waren dit in 
zit? Aangezien het hier om landelijke 
financiering gaat lopen wij niet het 
risico dat bij het niet-gebruik van deze 
financiële middelen dat we deze kwijt 
zijn? 

De Reus 

Het beschikbare subsidiebedrag is volledig beschikt aan de gemeenten 
Almere, Lelystad en Dronten, maar één gemeente gaf eind 2022 aan dat het 
niet is gelukt om het volledig beschikbaar gestelde bedrag in 2022 te 
besteden. De regeling voorziet in de mogelijkheid de subsidiebeschikking met 
een jaar te verlengen en op dat verzoek hebben we positief beschikt. Het 
volledige bedrag zal daardoor in 2023 worden besteed.  

108 50PLUS Floriade Jaarrekening 26 

In november is het foodforum 
heropend als onderdeel van de 
Flevocampus. Eind december heeft de 
BV Floriade de bouwhekken verwijderd 
en is ons pand goed bereikbaar nieuwe 
gebruikers melden zich. Kan het college 
aangeven waarom op 15 mei 2023 het 
pand nog steeds verlaten was, en waar 
wij de inkomsten van de huur terug 
kunnen vinden in de jaarrekening?  

Appelman 

Fijn dat u het pand heeft bezocht op 15 mei 2023, maar op maandagen zijn we 
gesloten. Op alle andere werkdagen kunt u in Food Forum terecht. De 
inkomsten en uitgaven voor Food Forum kunt u vinden in de 
productenrealisatie, product 2.1.3 Floriade, budget 14 'Exploitatie 
innovatiepaviljoen'. 

109 50PLUS 2.1.2 Bodem en 
Landbouw 

Product-
resultaat 15 

Kan het college aangeven waarom bij 
het actieplan bodem en water, en 
ongeveer 25% minder is uitgegeven dan 
bij de begroting is vastgesteld? Van Gaal 

Zowel het 'Actieplan Bodem en Water' als de gebiedsprocessen bodemdaling 
werken bottom-up vanuit initiatieven in het gebied. Daarom is het op 
voorhand lastig in te schatten wat de werkelijke besteding zal zijn. Binnen het 
'Actieplan Bodem en Water' zijn gedurende het jaar aanvullende 
financieringsbronnen gevonden voor activiteiten, waardoor de totale 
besteding meeviel. 

110 50PLUS 2.1.3 Floriade 
Product-
resultaat 16 

Kan het college aangeven waarom de 
exploitatie van het innovatiepaviljoen, 
welke oorspronkelijk gebudgetteerd 
was op een bezoekersaantal van 2 
miljoen, dat ondanks dat er minder dan 
800.000 bezoekers zijn geweest, er een 
budgetoverschrijding is van bijna € 
95.000? 

Appelman 

De sluiting van horeca vanwege corona in de periode vóór de Floriade was 
een andere reden. In de aanloop naar de Floriade hebben we met de BV 
Floriade overlegd over het aantal binnen- en buitenlandse zakelijke gasten 
dat in Food Forum zou worden ontvangen en zou lunchen. In de praktijk 
bleken de twee vergaderruimten die wij voor de BV Floriade hebben 
gereserveerd veelal leeg te staan. Hiernaast bleef ook het aantal reguliere 
bezoekers achter bij de verwachtingen en kregen wij van de BV Floriade geen 
toestemming om vanuit Food Forum catering uit te voeren.  

111 50PLUS 2.1.3 Floriade 
Product-
resultaat 16 

Tegenvallende baten “nadere regels 
Floriade” kan het college uitleggen wat 
dit precies inhoudt en welke relatie het 
heeft met betrekking tot het fonds 
versterking Almere? 

Appelman 

Voor het project 'Nadere regels Floriade' is vanuit de FVA een bijdrage 
beschikbaar gesteld (evenals voor Floriade Programmering). Deze lasten en 
baten zijn daardoor per saldo neutraal en moeten dus samen worden gezien. 
Lagere baten bij 'Nadere regels Floriade' is dus ontstaan doordat er minder 
kosten zijn gemaakt dan begroot. 
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112 50PLUS 
2.2.1 
Natuurbeheer 

Product-
resultaat  18 

Met betrekking tot. 24 
Oostvaardersplassen is er een 
aanzienlijke onderbesteding. Voor een 
groot gedeelte heeft dit te maken met 
minder juridische kosten. Kan het 
college aangeven om hoeveel het gaat 
en/of deze teruggestort worden in de 
algemene middelen? 

Rijsberman 

De onderbesteding heeft vooral betrekking op de uitvoering van het 
projectplan 'Grazige deel', zie punt 1 van de toelichting op pagina 49 van de 
jaarstukken.  
Het aandeel van de juridische kosten op de onderschrijding betreft circa  
€ 0,07 mln. Deze blijven beschikbaar in het oormerk dat hiervoor beschikbaar 
is binnen de 'Brede Bestemmingsreserve'. 

113 50PLUS 
2.2.5 Europees 
programma 
Landbouw 

Product-
resultaat  24 

In 2021 was een aanzienlijke 
onderbesteding in de pop 3 gelden, in 
2022 vindt er wederom een 
onderbesteding plaats van bijna 40%. 
Dit terwijl de uitvoeringskosten van 
pop 3 programma aanzienlijk hoger 
lagen dan oorspronkelijk 
gebudgetteerd voor de 
begrotingswijziging. Kan het college 
aangeven waarom de kosten zo hoog 
zijn en waarom de uitgave en het 
uitzetten van de gelden rondom pop 3 
jaarlijks achterblijven ten opzichte van 
de burger budgetteren de begroting? 

Hofstra 

Wanneer de daadwerkelijke declaratie door uitvoerende partijen die POP3-
subsidie ontvangen wordt ingediend bij de RVO laat zich op voorhand lastig 
begroten. De uitvoerende partijen hebben in 2021 en 2022 minder besteed 
dan was begroot. Dit is met name het gevolg van corona en de gestegen 
prijzen door de oorlog in Oekraïne. Bij de realisatie van de projecten is 
vertraging opgelopen of zijn projecten helemaal niet door gegaan. De 
verwachting is dat, rekening houdend met de verlenging van de POP3 periode 
(tot en met 2024), de beschikbaar gestelde cofinanciering in 2023 en 2024 
grotendeels uitgekeerd gaan worden. 
De uitvoeringskosten hebben betrekking op alle lopende projecten en 
activiteiten, zoals (tussentijdse) declaraties, voortgangsrapportages, nieuwe 
openstellingen en de beoordeling van aanvragen en wijzigingen. Vanwege de 
verlenging van POP3 (2021 en 2022) en de vele wijzigingen door de vertraging 
van projecten heeft RVO.nl veel extra werkzaamheden moeten verrichten. 
Hierdoor zijn de uitvoeringskosten hoger dan oorspronkelijk begroot. 

114 50PLUS 
2.2.2 Nationaal 
park 
Nieuwland 

Product-
resultaat 21 

De onderbesteding met betrekking tot 
dit punt is duidelijk, het gaat hier om 
financiële middelen van het ministerie 
van LNV. Loop de provincie risico met 
betrekking tot het terugvorderen van 
deze subsidie? En zijn deze activiteiten 
al dan niet doorgeschoven naar 2023? 

Rijsberman 

Uit de voortgangsrapportages over de deelprojecten is eind 2022 gebleken 
dat op een aantal deelprojecten om uiteenlopende redenen minder is 
gerealiseerd dan oorspronkelijk ingeschat. Voor een deel van deze projecten 
is de inschatting dat realisatie binnen de uitvoeringstermijn van de subsidie 
(realisatie voor eind 2024) daardoor niet meer haalbaar is. Om te voorkomen 
dat er subsidiemiddelen terugvloeien naar het Rijk heeft provincie Flevoland 
als penvoerder, in afstemming met de uitvoerende partijen, uitstel van de 
uitvoeringstermijn tot 1 juli 2026 aangevraagd. Er is nog geen uitsluitsel of dit 
uitstel wordt verleend. 

115 50PLUS 
2.2.4 Nieuwe 
natuur 

Product-
resultaat 23 

Er is aanzienlijk minder proces geld 
uitgeven met betrekking tot dit 
onderdeel omdat er geen nieuwe 
aanvragen zijn geweest, klopt dit dat 
deze over budgettering dan terug zal 
vloeien in de algemene middelen? 

Appelman 

Het saldo van de baten en lasten van dit product ‘Nieuwe Natuur’ (zowel 
begroting als realisatie) wordt gedekt uit de bestemmingsreserve ‘Nieuwe 
Natuur’. Bij lagere lasten in een jaar wordt dus minder uit deze reserve 
gehaald dan begroot en loopt dit niet via de algemene middelen. 
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116 50PLUS 
Indicatoren 
economie 
Flevoland 

Jaarrekening 44 

Bij noordelijk Flevoland staat dat 
aanbesteding afgerond zou moeten 
zijn, echter zien wij dat maar 25% 
behaald is. Wat is hier de oorzaak van? 

Appelman 

Bij het opstellen van de verwachte doelrealisatie met betrekking tot de 
aanbesteding werd ervan uitgegaan dat het inpassingsplan voor de MSNF 
eind 2021 onherroepelijk zou zijn en daarna de realisatie van de haven 
aanbesteed kon worden. Vanwege een lange doorlooptijdtijd bij de Raad van 
State is het inpassingplan pas in september 2022 onherroepelijk geworden. In 
2022 werd ook duidelijk dat de kostenraming en businesscase herzien 
moesten worden door sterk gestegen bouwkosten. Hierdoor is in 2022 de 
aanbesteding voorbereid, maar niet afgerond. 

117 50PLUS 
Indicatoren 
Economisch 
programma 

Jaarrekening 45 

Er wordt hier gesteld dat toegekende 
aanvragen foute regeling 
ondernemerschap niet gehaald zijn, 
hoe kunnen wij van provinciale Staten 
dit controleren aangezien wij geen 
toegang hebben tot deze informatie? 

Appelman 

De resultaten van de voucherregeling ondernemerschap Flevoland zijn 
opgenomen in het jaarverslag van Horizon, die de regeling in mandaat van de 
provincie uitvoert. Het jaarverslag wordt voor het zomerreces 2023 met PS 
gedeeld. 

118 50PLUS 
Indicatoren 
economisch 
programma 

Jaarrekening 46 

Percentagetoename bruto regionaal 
product ten opzichte van vorig jaar 
staat aangegeven n.n.b kan het college 
aangeven dat ondanks dat deze 
informatie bij het CBS al lang 
beschikbaar is waarom dat deze 
informatie niet is meegenomen in de 
jaarrekening? 

Appelman 

Tot nu toe (mei 2023) heeft het CBS nog geen cijfers over de ontwikkeling van 
het Bruto Regionaal Product (BRP) in 2022 gepubliceerd (zie ook 
beantwoording vraag 35). Het CBS meldt dat deze gegevens in oktober 2023 
worden verwacht. Zie de volgende CBS-tabel: 
https://opendata.cbs.nl/#/CBS/nl/dataset/84432NED/table 
 
Wel heeft het CBS begin dit jaar ramingen gemaakt van de verandering van de 
toegevoegde waarde, echter zijn deze omgeven met een grotere onzekerheid 
dan de reguliere cijfers zoals opgenomen in genoemde tabel. Voor Flevoland 
wordt 5% geraamd over 2022. Omdat het hier ramingen betreft met een grote 
onzekerheidsmarge, wordt vastgehouden aan de reguliere (wettelijk 
voorgeschreven BBV-)indicator.  

119 50PLUS 
Indicatoren 
economisch 
programma 

Jaarrekening 46 

Werkgelegenheid: uit cijfers van het cbs 
blijkt dat Flevoland het slechtste 
jongetje van de klas is hoe komt dit en 
waarom zijn de cijfers in Flevoland veel 
lager dan de rest van NL veel minder 
banen en veel minder vacatures? 

Appelman 

Het is niet geheel duidelijk aan welke cijfers in de vraagstelling wordt 
gerefereerd. De indicator bij werkgelegenheid gaat over de bruto 
arbeidsparticipatie, in percentages van de totale beroepsbevolking in de 
leeftijd van 15–75 jaar. Met 76,2% kent Flevoland hiermee na de provincie 
Utrecht de hoogste bruto arbeidsparticipatie in 2022 (bron: CBS). 
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120 50PLUS 
3.1.1 Uitvoering 
economisch 
programma 

Product-
resultaat 28 

Bij financiering en support is een 
onderbesteding van € 850.000. Dit 
ondanks dat de budgetten met 
betrekking tot de aanvragen foute 
regeling ondernemerschap in Q3 2022 
al gesloten waren omdat ze aan het 
subsidieplafond zaten. Kan het college 
uitleggen waarom er een 
onderbesteding heeft plaatsgevonden 
van € 850.000 en hierdoor mogelijk 
ondernemers de mogelijkheid om deel 
te nemen aan de foute regeling zijn 
misgelopen? 

Appelman 

Uit de productenrealisatie blijkt de onderschrijding op de begrotingspost 
'Financiering & support'. Deze onderschrijding wordt voornamelijk 
veroorzaakt door de onderuitputting  
(€ 0,76 mln.) van het lastenbudget dat dient ter dekking van de uitvoering van 
de MIT-regeling 2021 en 2022. Dit als gevolg van het feit dat de subsidielasten 
(en baten uit hoofde van ‘s Rijks cofinanciering, afwijking € 0,41 mln.) slechts 
aan het boekjaar dienen te worden toegerekend voor zover er sprake is van 
de realisatie van subsidiabele prestaties door de begunstigden (het MKB). 
Eén en ander zoals toegelicht op pagina 49 van de jaarrekening. 
De middelen, waarvan 's Rijks specifieke uitkering onderdeel uitmaakt, 
kunnen alleen voor dit specifieke doel worden aangewend.  

121 50PLUS 
3.1.1 uitvoering 
economisch 
programma 

Product-
resultaat 

28 

Kan het college aangeven hoe 
provinciale Staten de 
afwikkelingsverschillen die zijn 
ontstaan kan controleren, nu het 
duidelijk is geworden dat provinciale 
Staten geen inzicht heeft in de 
jaarrekeningen van horizon, en de 
resultaten van de diverse fondsen? 
Graag willen wij op detailniveau weten 
waar deze afwikkeling de uit bestaan. 

Appelman 

In de productenrealisatie, op pagina 29, is op begrotingspost 98 toegelicht 
dat in 2022 vaststelling van de exploitatiesubsidie aan Horizon over 2021 en 
verlaging van de subsidie 'Financieringstafel Flevoland 2.0' hebben 
plaatsgevonden. Deze afrekeningen hebben geleid tot niet bestede 
subsidiebedragen ten opzichte van de in de subsidieverleningsbeschikkingen 
opgenomen (en in eerdere jaren verantwoorde) lasten. De resultaten van de 
aan Horizon gelieerde fondsen maken hier geen onderdeel van uit. Het 
Jaarverslag 2022 van Horizon, dat nog in de aandeelhoudersvergadering moet 
worden vastgesteld, zal voor het zomerreces worden gedeeld met PS. 

122 50PLUS 3.1 Economisch 
ontwikkeling Jaarrekening 47 

In de doelstellingen met betrekking tot 
de economische ontwikkeling wordt 
horizon als regionale 
ontwikkelingsmaatschappij genoemd er 
wordt gesteld dat er een 
doorontwikkeling moet plaatsvinden. 
Kan het college aangeven op welke 
manier provinciale Staten deze 
doelstellingen kan controleren nu de 
provinciale Staten geen toegang heeft 
tot de financiële bescheiden en/of 
resultaten van horizon? 

Appelman 

Er is gesteld dat er een doorontwikkeling heeft plaatsgevonden, niet dat die 
nog moet plaatsvinden. Deze doorontwikkeling zag in 2022 vooral toe op het 
doorontwikkelen van Horizon naar een strategische partner voor de provincie 
met betrekking tot economische ontwikkeling. Daartoe heeft Horizon een 
Strategisch Meerjarenplan ontwikkeld, waarin strategische doelstellingen zijn 
geformuleerd op basis van provinciaal beleid. Dit plan is in februari 2023 is 
vastgesteld door provincie Flevoland in haar rol als aandeelhouder Horizon. 
Hierover worden de staten middels een mededeling voor het zomer reces 
nader geïnformeerd. Met PS is tevens afgesproken dat Horizon jaarlijks 
beeldvormend in de Statencommissie EMS een toelichting geeft op de 
voortgang van de plannen en de behaalde resultaten. Daarnaast ontvangen 
de staten de jaarverslagen Horizon, waarin de vorderingen op de 
verschillende onderdelen van Horizon (business development, 
internationalisering & financieringen) staan beschreven. 
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123 50PLUS 3.1 Economisch 
ontwikkeling Jaarrekening 47 

“Op verzoek van de provincie heeft 
Horizon in 2021 een evaluatie van de bij 
haar in beheer zijnde fondsen laten 
uitvoeren. In 2022 zijn de 
aanbevelingen onderzocht en is gestart 
met de implementatie ervan.” 
Provinciale Staten wil graag deze 
volledige evaluatie welke gedaan is in 
opdracht van de provincie Flevoland 
toegestuurd krijgen.  

Appelman 

Dit is geen technische vraag ten aanzien van de jaarstukken. Deze vraag dient 
via andere kanalen gesteld te worden (en dat is ook al gedaan). 

124 50PLUS 
3.1.2 Europees 
programma 
economie 

Product-
resultaat 31 

Er is een onderbesteding van ruim 45% 
op het Europees programma. Ondanks 
dat in de activiteiten 2022 in de 
jaarrekening op pagina 48 wordt 
gesteld dat de structuurfondsen 
optimaal benut zijn. Kan het college 
aangeven hoe deze twee zich tot elkaar 
verhouden, en of er risico’s zijn dat 
vanuit Europa gelden worden 
teruggevorderd, zo niet kunnen deze 
gelden worden teruggestort in de 
algemene reserve? 

Appelman 

De structuurfondsen en de Rijkscofinanciering zijn optimaal benut. De 
Flevolandse cofinanciering ten behoeve van de Europese programma’s kent 
een onderbesteding. Dit heeft meerdere redenen: 
- de bijdragen (EFRO, Rijk, provincie) van een aantal (grote) projecten zijn 
lager vastgesteld doordat deze projecten niet de volledige investering 
hebben kunnen doen, bijvoorbeeld als gevolg van de coronapandemie, het 
niet (op tijd) uitvoeren van een aantal activiteiten, wegvallen van partners, en 
dergelijke. Door de lagere vaststellingen is ook de provinciale cofinanciering 
naar beneden bijgesteld en vrijgevallen. Doordat sprake is van het einde van 
de programmaperiode van KVW2 is het niet meer mogelijk geweest om alle 
vrijvallende middelen in te zetten ten behoeve van andere projecten; 
- In het kader van INTERREG DE-NL heeft de provincie weliswaar provinciale 
cofinanciering verstrekt t.b.v. ongeveer 15 projecten maar door de grote 
samenwerkingsverbanden is die provinciale bijdrage per project lager 
uitgevallen dan voorheen ingeschat; 
- In het kader van INTERREG B (NSR en NWE) heeft de provincie getracht te 
participeren in een aantal projecten en daarvoor cofinanciering beschikbaar 
te stellen maar de aanvragen zijn door het Monitoring Committee van 
INTERREG afgewezen waardoor deze middelen uiteindelijk niet zijn ingezet. 
 
Alleen het EFRO-deel van Kansen voor West kan teruggevorderd worden. Een 
deel van de EFRO-vrijval hebben we wegzet door een verhoging van het 
budget van de Voucherregeling en het uitbreiden van een aantal lopende 
projecten (aanvullende aanvragen) waardoor een deel van de vrijgevallen 
EFRO-middelen alsnog ingezet konden worden (bijv. PowerParking). De 
gelden voor cofinanciering die in 2022 minder besteed zijn dan begroot, zijn 
teruggevloeid in de reserve 'Cofinanciering EU projecten' zodat deze voor dit 
doel beschikbaar blijven. 
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125 50PLUS 4.2.1 Cultuur Product-
resultaat 41 

Is onderbesteding voor corona op basis 
van specifieke uitkering van ministerie 
voor corona schadecompensatie voor 
cultuur. Moet dit worden teruggestort 
of gaat dit naar de algemene middelen? 

Rijsberman 

De onderbesteding van de corona middelen is ontstaan op de provinciale 
cofinancieringsregeling, welke is gedekt uit de provinciale middelen. Middels 
de voorstellen tot resultaatbestemming wordt voorgesteld de niet bestede 
middelen tot te voegen aan het ‘Flevolands Fonds voor Culturele 
ontwikkeling’. 

126 50PLUS 4.2 Cultuur en 
erfgoed 

Product-
resultaat 43 

Waar worden de afwikkeling van € 
474.000 voor Batavialand geboekt? 
Blijft dit geld beschikbaar voor 
Batavialand? Want er staat dit kon ten 
gunste van het rekeningsaldo, en het is 
niet duidelijk of dit het rekeningsaldo 
van Batavialand is? 

Rijsberman 

Het positieve afwikkelingsverschil heeft geleid tot een hoger rekeningsaldo 
van de provincie. Middels twee voorstellen tot resultaatbestemming wordt 
voorgesteld het positieve afwikkelingsverschil beschikbaar te houden voor 
Batavialand. 

127 50PLUS 4.3.1 Krachtige 
samenleving 

Product-
resultaat 45 

50 PLUS ziet dat een onderbesteding is 
in de programma krachtige 
samenleving. De provincie is druk bezig 
met gezond en veerkrachtig Flevoland 
in onder andere de zorgtafel. 
Toekomstbestendigheid van 
gezondheidszorg is een belangrijk 
element. Echter in een stad als Almere 
hebben ruim 60.000 Almeerders geen 
huisarts. Kan het college uitleggen 
waar de onderbesteding vandaan komt 
en of dit gebruikt kan worden om 
onderzoek te doen naar hoe het 
probleem opgelost kan worden dat er 
te weinig huisartsen zijn in Almere? 
Tevens is ook de vraag of dit geld voor 
andere gemeente in Flevoland? 

Fackeldey 

Op pag. 68 van de jaarstukken heeft het college toegelicht dat 'Krachtige 
Samenleving' een meerjarig programma is. De grootste reden voor het lager 
uitvallen van de uitgaven is een verwachte subsidieaanvraag van de GGD (in 
samenwerking met netwerkpartners zoals Windesheim) voor een ‘proeftuin 
ouderen’. Deze aanvraag is doorgeschoven naar 2023, waardoor een deel van 
het budget doorgeschoven diende te worden. De niet bestede middelen uit 
2022 blijven beschikbaar in de reserve 'Krachtige Samenleving' voor de 
uitvoering van het programma in 2023. Er vallen dus geen middelen vrij. Wat 
betreft de huisartsenproblematiek: alhoewel het tekort in Almere het grootst 
is, speelt een tekort aan huisartsen ook in andere gemeenten (met name 
gemeente Noordoostpolder) en is het een landelijk probleem. Aan de 
Zorgtafel is besproken wat andere partijen (ziekenhuizen, VVT-sector, etc.) 
kunnen doen om de druk op huisartsenzorg te verlichten. 
Samenwerkingsverbanden als Het Getijde in Lelystad en Het Vlie in 
Emmeloord spelen hierin ook een rol. 

128 50PLUS 4.3.2 Sport Product-
resultaat 47 

We zien een onderbesteding in advies 
en evaluatiesportbeleid van ruim € 
33.000, gaat het college deze 
teruggestort in algemene reserve zo 
nee waarom niet? 

Hofstra 

Bij de voorstellen tot resultaatbestemming is een voorstel opgenomen om de 
onderbesteding van 2023 beschikbaar te houden voor sport, door deze te 
storten in de reserve ‘Sport’ vanwege de verwachting- en reeds aanwezige 
brede vraag vanuit de sportsector die tegen hogere kosten aanloopt van 
organisatie en teruglopende inkomsten en vrijwilligers.  
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129 50PLUS 
5.1.1 Energie- 
transitie 

Product- 
resultaat 49 

We zien een onder uitputting in opgave 
duurzame energie, kan het college 
aangeven hoeveel er nog niet besteed 
was met betrekking tot de aanvragen 
die mogelijk waren tot en met 31 
december 2022. En hoeveel er dan in de 
Bestemmingsreserve of algemene 
reserve terugvloeit? 

Fackeldey 

De geraamde middelen voor de subsidieregelingen 'Zon voor Asbest' zijn niet 
geheel uitgenut in 2022. Enkele subsidieaanvragen zijn eind 2022 ontvangen, 
die aanvragen worden in 2023 afgehandeld. De looptijd van de regeling 'Zon 
voor Asbest' was tot en met 31 december 2022. Deze middelen blijven 
beschikbaar in de reserve 'Duurzame energie' voor het ontwikkelen een nieuw 
instrument om de groei van zon op dak te blijven  
stimuleren (Perspectiefnota 2023-2026). 
Begroot € 0,34 mln. 
Realisatie € 0,11 mln. 
Saldo € 0,23 mln. 
Eind 2022 ontvangen en afgehandelde aanvragen in 2023 bedragen € 0,51 mln.  

130 50PLUS 
Energie- 
transitie Jaarrekening 75 

We de toelichting energietransitie 
wordt gesteld dat € 300.000 
onderbesteding heeft plaatsgevonden. 
Deze onderbesteding zou hebben 
plaatsgevonden omdat externe 
factoren ertoe geleid hebben dat dit 
jaar de projecten niet op tijd konden 
beginnen. Is het college met 50 PLUS 
eens dat dit dan specifiek geoormerkt 
dient te worden aan deze projecten en 
niet in de nota reserves en 
voorzieningen duurzame energie in het 
algeheel terug zou moeten vloeien? 

Fackeldey 

De bij de jaarafsluiting toegevoegde bedragen aan de reserve ‘Duurzame 
energie’ in 2022 worden in 2023 besteed aan de projecten waarvoor deze 
gelden bij de Zomernota 2022 beschikbaar zijn gesteld. De afronding van deze 
projecten vinden plaats in 2023. 

131 50PLUS 

5.2.1 
Duurzaamheid 
en circulaire-
economie 

Product- 
resultaat 

51 

Dat het college aangeven welke 
programma’s van duurzaamheid en 
circulaire-economie uitgevoerd worden 
door horizon en welke buitenhorizon 
omgaan? 

Van Gaal/ 
Appelman 

Horizon voert uit voor circulaire economie: business development 'Gebruikte 
materialen' in opdracht van provincie Flevoland, en business development 
Voedsel op kosten van het ministerie van EZK. Overige activiteiten circulaire 
economie worden uitgevoerd door Team Circulaire Economie van de 
provincie. 

132 50PLUS 
6.1.1 Openbaar 
vervoer 

Product- 
resultaat 57 

Kan het college aangeven waar de 
afwikkeling verkeerde ingeboet gaan 
worden? 

De Reus 

Vraag is onduidelijk. 
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133 50PLUS 6.2.1 Mobiliteit 
en verkeer 

Product- 
resultaat 

59 

Er is een aanzienlijke onderbesteding 
met betrekking tot verkeersveiligheid. 
Dit budget was bedoeld om de 
verkeersveiligheid onder de aandacht 
te brengen. Kan het college aangeven 
waarom hier een onderbesteding heeft 
plaatsgevonden terwijl dit 
daadwerkelijk eigenlijk weggezet moet 
worden in communicatie met 
betrekking tot verkeersveiligheid? Deze 
onder uitputting wordt deze alsnog in 
2023 uitgevoerd of vloeien deze 
middelen terug in de algemene 
middelen? 

De Reus 

Uit de productenrealisatie blijkt de onderschrijding op de begrotingspost 
'Verkeersveiligheid'. Deze wordt voor € 0,75 mln. veroorzaakt doordat de 
activiteiten op het N50-tracé Kampen-Kampen Zuid (waarvoor tussen het Rijk, 
provincie Overijssel en provincie Flevoland een bestuursovereenkomst is 
gesloten, waarin Flevoland cofinanciering heeft toegezegd van € 0,75 mln.) in 
2022 nog niet zijn gestart. Zodra de aanpassingen worden gerealiseerd zullen 
de met de bijdrage samenhangende lasten naar rato worden verantwoord. 
Tot die tijd blijven de hiervoor beschikbare dekkingsmiddelen beschikbaar 
binnen de bestemmingsreserve 'Mobiliteit', oormerk 'Bijdrage N50'. Eén en 
ander zoals toegelicht op pagina 92 van de jaarrekening. 

134 50PLUS 

7.1.1 Kabinet, 
openbare orde 
en veiligheid 
en toezicht 

Product- 
resultaat 65 

Kan het college aangeven waarom de 
gebudgetteerde middelen rondom 
ondermijning een onderwerp dat van 
groot belang is zowel vanuit nationaal 
belang als provinciaal belang dat hier 
bijna een onderbesteding is van 85%. 
Worden deze middelen doorgeschoven 
naar 2023 aangezien er extra capaciteit 
beschikbaar is gesteld binnen de 
provincie pas vanaf december 2022? Zo 
niet waar worden deze middelen 
ondergebracht? 

Verbeek 

De middelen betreffen deels ook gelden die het Rijk aan alle provincies ter 
beschikking heeft gesteld voor de aanpak vakantieparken. Ondermijning is 
daarbij één van de vraagstukken, naast bv vitaliteit van vakantieparken 
(vitaliteit juist ook ter voorkoming van ondermijningsrisico’s).  
Daarnaast vraagt de (bestuurlijke) aanpak van ondermijning om een lange 
adem. Het begint met bewustwording, waarna concrete stappen volgen. In de 
praktijk blijkt dat bewustwording veel meer tijd vraagt dan voorzien.    
Er is inderdaad per 1 december 2022 capaciteit in de persoon van een 
projectleider ondermijning. De provincie heeft al eerder op werving ingezet; 
omdat zowel landelijk als regionaal veel belang wordt gehecht aan de aanpak 
van ondermijning, is er veel vraag naar capaciteit op dit deel van de 
arbeidsmarkt. 
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135 50PLUS 
7.1.2 
Bestuurlijke 
samenwerking 

Product- 
resultaat  66 

Kan het college aangeven waarom er 
met betrekking tot de bestuurlijke 
vernieuwing een onderwerp wat zo 
belangrijk is om draagvlak te creëren 
voor de politiek in Flevoland er een 
onderbesteding is van bijna 70%, wat is 
het college voornemens hieraan te 
doen, of vloeien deze middelen terug 

van Gaal 

Vanaf de vaststelling van de startnotitie Bestuurlijke vernieuwing door PS, in 
januari 2022, zijn er diverse activiteiten ondernomen op het gebied van 
bestuurlijke vernieuwing. Een overzicht hiervan is te vinden op Quick Scan 
Provinciale Democratie (omgevingsvisieflevoland.nl). De onderbesteding uit 
2022 valt voor een groot deel te verklaren uit het feit dat de geplande 
gespreksbijeenkomsten (geschat was € 65-80k), vanwege de begin 2022 nog 
geldende coronamaatregelen, omgezet zijn in keukentafelgesprekken. Die zijn 
gevoerd bij onze inwoners en omgevingspartners op locatie. Deze 
verdiepende gesprekken zijn uiteindelijk door een team van provinciale 
medewerkers zelf gevoerd, in plaats van dat hier een bureau voor is 
ingehuurd. De bijeenkomsten die in 2022 wel zijn gehouden en in het teken 
stonden van bestuurlijke vernieuwing (of die vernieuwende elementen 
bevatten) zijn uiteindelijk gefinancierd uit andere posten. De bijeenkomst 
‘Samen de boer op’ is bijvoorbeeld gefinancierd uit het budget voor de 
Omgevingsvisie en ook de vernieuwende bijeenkomsten en de gesprekken 
met inwoners in het kader van Flevoland 2050 hebben die vernieuwende 
insteek, maar zijn uiteindelijk ook niet gefinancierd vanuit het budget voor 
Bestuurlijke vernieuwing.  
  
In 2023 wordt met PS verder gesproken over participatiebeleid en kunnen ook 
meer concreet de instrumenten en middelen ter sprake komen die daarvoor 
kunnen worden ingezet, zoals een digitaal platform, een burgerberaad of 
andere manieren om de samenleving te betrekken bij het voorbereiden, 
uitvoeren en evalueren van beleid. 

136 50PLUS  
7.1.3 
Gedeputeerde 
Staten 

Product- 
resultaat 68 

punt 19 fiscale compensatie dienstauto 
er wordt gesteld dat er een fiscale 
compensatie dienstauto is, is dit een 
onderdeel van de 
arbeidsvoorwaarden,? 

Appelman 

De fiscale compensatie vloeit voort uit artikel 2.2.10, lid 6 van het 
Rechtspositiebesluit decentrale politieke ambtsdragers.  

137 50PLUS  Ontwikkelingen 
provinciefonds 

Jaarrekening 138 

Er wordt gesteld dat het accres voor 
2026 met betrekking tot de 
provinciefonds dat er nog onzekerheid 
bestaat. In de circulaire van maart 2022 
heeft echter de minister al aan dat het 
accres terug zou vallen van € 20 pp na 
€ 7. Kan het college aangeven dat 
wanneer dit daadwerkelijk gaat 
plaatsvinden welke activiteiten zij 
voornemens is om dit gat het 

Hofstra 

Wij gaan er vanuit dat het Rijk een goede oplossing biedt, waardoor een 
stabiel en toereikend financieel perspectief ontstaat voor de provincies. 
Voorstellen tot bijstelling van het beleid zijn nog niet gemaakt. Het huidige 
college is terughoudend geweest met het invullen van nieuw beleid. Het 
ravijnjaar resulteert vooralsnog in een lagere stelpost 'Nieuw beleid' in het 
betreffende jaar.  



51 
 

Nr. Fractie Onderwerp Versie Pagina Vraag PH Antwoord 
.zogenaamde provinciefondsravijn te 
dichten? 

138 50PLUS 
Risicoprofiel 
innovatie- 
paviljoen 

Jaarrekening 126 

Kan het college aangeven waarom het 
risico met betrekking tot het paviljoen 
op de Floriade plotseling van 70% naar 
100% is gegaan? En waarom hij besloot 
is om het paviljoen in plaats van te 
verkopen zelf in eigendom te houden 
en te gaan exploiteren? 

Appelman 

In de tweede helft van 2023 wordt aan u een voorstel voorgelegd over de 
toekomst van Food Forum. Het is permanent vastgoed, maar er is nog geen 
besluit genomen of de provincie het na 2023 behoudt.  
Op dit moment is het verwachte exploitatietekort voor 100% nog niet gedekt 
in de begroting. Het berekende geraamde tekort bij het opstellen van de 
jaarstukken bedraagt tot 2030 circa € 1,8 mln.  

139 50PLUS 
Risicoprofiel/ 
Weerstands- 
vermogen 

Jaarrekening 128 

Klopt het dat het risico van het Floriade 
paviljoen met de grootte van € 1,8 
miljoen een grote impact heeft op het 
weerstandsrisico. En klopt het dat de 
provincie dit al ruimschoots van 
tevoren had kunnen zien aankomen en 
daarmee dus niet gehandeld is in de 
door PS herziene “nota risico en 
weerstandsvermogen 2021”? 

Appelman 

Het risico ‘Innovatiepaviljoen’ staat op de vierde plaats voor wat betreft 
belangrijkste financiële risico’s.  
Al sinds het besluit in 2014 om een paviljoen te realiseren, wordt dit 
onderwerp betrokken bij de risicoparagraaf en de risico's hierover continu 
gemonitord.  Dit is in overeenstemming met de nota 'Risico en 
weerstandsvermogen 2021'. Nu we de afloop van de Floriade kennen, hebben 
we een scherp beeld in welke mate de risico's zich hebben voltrokken.  

140 BBB Balans en 
toelichting Jaarrekening 190 

In hoeverre heeft er een impairment-
toets plaatsgevonden op de waardering 
van het innovatiepaviljoen Floriade? Appelman 

Wij hebben een taxatie uit laten voeren van het Food Forum en een 
risicoanalyse uitgevoerd voor de waarde van het pand. Dat is ook de basis 
geweest voor het risico wat werd opgenomen in de weerstandsparagraaf en 
de begroting en de jaarstukken. Volgens de verslaggevingsrichtlijnen mogen 
wij echter niet waarderen tegen marktwaarde. Daarvoor verwijzen wij u naar 
de notitie 'Materiële vaste activa' van de commissie BBV.  

141 BBB Balans en 
toelichting 

Jaarrekening 190 

Wordt het innovatiepaviljoen Floriade 
verhuurd of is een huurovereenkomst 
afgesloten? 
Zo ja, wie is de huurder, wanneer is de 
huur ingegaan/gaat de huur in, wat is 
de looptijd van de overeenkomst en 
wat is het jaarlijkse huurbedrag? 

Appelman 

Tijdens de Floriade werd het pand door ons geëxploiteerd. Daar valt ook 
verhuur onder, via Floriade BV. Momenteel wordt het pand ook gebruikt voor 
verhuur en als ontmoetings- en vergaderlocatie voor de provincie. Het gaat 
om kortstondige verhuur, niet om een enkel langlopend contract.  

 


